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0 tome kako je supruga Silvana promijenila njegov život; 
kako je pretrpan poslom i nema vremena niti želje za 
pamičenjem na sudovima u zaštiti svojih prava; o tome 
kako želi ostaviti umjetnički trag u rodnom Šibeniku i o 
uređenoj šibenskoj kulturnoj žilavosti... stranka 7.

v U PROTEKLOJ GODINI 

ULOŽENO 700 MILIJUNA 
KUNA ZA OBNOVU

Stranka 5.

SJEDNICA ŠIBENSKOG
GRADSKOG VIJEĆA

IMA LI »LUKADRVO« IZGLEDA ZA OPSTANAK?

K NASLIJEDILI
“ DUGOVE I TUŽBE ’
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DJELATNICI »SLOBODNE 
PLOVIDBE« TRAŽE 

SVOJU PRAVICU

KAKO

NEIZVJESNO
STANJE

ŠIBENSKOG 
BRODARA

Agonija sedam stotina 
šibenskih pomoraca i 
sedamdesetak zapo
slenih na kopnu traje i 
dalje. U međuvremenu, 
snažni zid šutnje stao je 
ispred Matešinog obe
ćanja o osnivanju novog 
brodarskog poduzeća

Stranka 4.

MEĐUNARODNI SKUP 0 ZAŠTITI NACIONALNIH PARKOVA* 
NACIONALNA RADIONICA »KRKA« ODRŽAN JE U ŠIBENIKU 

ŠIBENSKI AKVATORIJ PRED
NOMINACIJOM ZA 

SVJETSKU PRIRODNU BAŠTINU 
Treba zaštititi postojeće prirodne resurse, u prvom redu 
investiranjem u sustave za pročišćavanje otpadnih voda i 
svih drugih oblika zagađenja iz gradova i naselja na 
ovom području - jedan je od zaključaka s trodnevnog 
skupa na kojemu su, pored predstavnika Državne uprave 
za zaštitu prirode i okoliša sudjelovali i stručnjaci Pro
grama tehničke pomoći za okoliš u Sredozemlju

Stranka 2.
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Konačan 
iznos ovogo
dišnjeg prora
čuna županije 
je 50,685.565 
kuna, a u žu
panijski bu
džet očekuje 
se i uplata Vla
de RH na ime 
potpore i za 
smanjenje šte
te djelatnici
ma »Šibenke« 
d.d., nastale 
požarom u 
robnoj kuči 
Centar

Na proteklom zasjeda
nju Poglavarstva Ši
bensko-kninske župa
nije prihvaćen je među osta

lim točkama koje su se našle 
na dnevnom redu i Prijedlog 
odluke o stopama i visinama 
vodne naknade, te prijedlog 
plana upravljanja lokalnim vo
dama za 1999. godinu na sliv- 
nom području »Krke-Šiben- 
sko primorje«.

Na toj osnovi planira se 
sljedeće godine uprihodovati 
oko pet milijuna kuna, što je 
za petnaestak posto više ne
go u 1 998. godini. Povećanje 
naplate u idućoj godini u 
odnosu na ovu Ante Mikulan- 
dra, rukovoditelj Vodoopskrb
nog odjela za slivno područje 
»Krka-Sibensko primorje«, 
objasnio je time što se u na
platu vodne naknade sljede
će godine ide u gotovo svim 
općinama i gradovima na po
dručju Šibensko-kninske žu
panije. Od naplate će biti izu
zeti samo korisnici na područ
jima općine Ružić, Promine i

SA 19. SJEDNICE ŽUPANIJSKOG POGLAVARSTVA 
ŠIBENSKO-KNINSKE ŽUPANIJE

PRIHVAĆENE TREĆE IZMJENE
PRORAČUNA ZA 1998.

Unešić, s obzirom na to da je 
riječ o izuzetno siromašnim 
područjima u županiji. Najve
ći dužnik Hrvatskim vodama 
su poduzeća, poput TLM-a ko
je trenutno duguje oko mili
jun kuna. No. s obzirom na go
spodarsko stanje na područji
ma županije, Hrvatske vode 
su, spremne reprogramirati 
dugovanja, kazao je Mikulan- 
dra. Posebno je naglašeno da 
do povećanja visine stopa za 

naplatu vodne naknade na 
slivnom području »Krka-Ši- 
bensko primorje« za 1999. i 
2000. godinu neće doći.

Županijsko poglavarstvo 
prihvatilo je i Program rada, 
te financijski plan Lučke upra
ve Šibenik za luku Šibenik i 
ostale luke Šibensko-kninske 
županije za 1999. godinu. 
Ravnatelj Lučke uprave Šibe
nik Marijan Petković, iznose
ći podatke o planiranim priho

Članovi Županijskog 
poglavarstva, premda 
nisu dobili objašnjenje o 
kakvom inovatorstvu je 
riječ, podržati su Odluku 
o odobrenju potpore za 
inovatorstvo Projekt
nom birou »Interijer« Ši
benik vi. Maria Morića 
za inovacije: paleta za 
transport valjkastih te
reta. sklopivo ra sklop ivi 
sanduk - krletka i zatva
rač rotirajućih rebreni
ca. te Anti Blaževiću iz 
Ružića za inovacije po
kazivača radnog vreme
na i protupoplavnog ven
tila. Sredstva su dodije
ljena. svakomu, u izno
su od 7,5 tisuća kuna. 

dima i rashodima za iduću go
dinu, sve ostavlja pod upitni
kom. Ključni problem je u to
me što još nije izvršena diobe
na bilanca između poduzeća 
»Luka« i Lučke uprave, te što 
je zakon o lukama omogućio 
dvogodišnje vrijeme za uskla
đivanje, odnosno sređivanje 
stanja na terenu. Prema Pe- 
tkovićevim riječima, diobena 
bilanca trebala bi biti naprav
ljena do početka srpnja slje
deće godine. Potom bi treba
lo doći i do privatizacije šiben
ske luke, no otvorenim ostaje 
pitanje kako namaknuti plani
rana sredstva. Je li financijski 
gledano, dovoljno pretovariti 
oko 250 tona tereta u luci, ta
kođer je upitno. Ne bez razlo
ga, jer u šibensku luku nužno 
je uložiti znatna sredstva, ot
plaćivati kredite, te plaćati 
oko 200 lučkih radnika. Za 
ulaganja u šibensku luku te 
preostalih dvadesetak luka u 
šibenskom akvatoriju nužno 
je osigurati oko 3,2 milnuna 
kuna što Lučka uprava Šibe
nik u ovom trenutku nema. 
Očekuje se stoga pomoć Vla
de. odnosno resornog mini
starstva, a interventno je sani
rati gat u Vodicama i Pirovcu, 
te obnoviti lučki strojni park u 
šibenskoj luci.

Članovi Poglavarstva pri
hvatili su, do sada treću izmje
nu i dopunu proračuna Šiben

sko-kninske županije za 
1998. godinu, prema kojem 
će prihodi iznositi 
50,685.565 kuna, koliko i pla
nirani rashodi. Pri izradi Prije
dloga izmjena i dopuna prora
čuna za 1998. godinu korište
ni su podaci o ostvarenim pri
hodima u razdoblju od prvog 
siječnja do 20. studenoga 
ove godine, a isto tako su svi 
izdaci planirani i usklađeni s 
izmjenama prihoda u spome
nutom razdoblju. Županijski 
proračun se još jednom na
šao u ulozi transfera. Naime, 
preko županijskog proračuna 
Vlada RH je odredila dostaviti 
(što do danas još nije pristi
glo) 281.286 kuna na ime 
potpore i za smanjenje štete 
djelatnicima poduzeća »Ši- 
benka« d.d. nastale požarom 
u robnoj kući Centar.

Prihvaćen je i Prijedlog 
odluke o izmjenama i dopuna
ma Odluke o dodjeli koncesi
je na pomorskom dobru trgo
vačkom društvu »INA-indu- 
strija nafte« d.d. Zagreb, a ra
di se o koncesiji na površini 
od 181 četvorni metar na Mu- 
rteru. Bez veće rasprave čla
novi Županijskog poglavar
stva prihvatili su i prijedlog 
odluke o koncesiji na pomor
skom dobru u svrhu završe
tka gradnje i gospodarskog 
korištenja luke posebne na
mjene za nautički turizam u 
dijelu katastarske oblasti Do
nje polje - Zablaće. Koncesiju 
za to pomorsko dobro dobio 
je »Solaris« d.d. Šibenik. Data 
je i suglasnost osmorici traži
telja kredita za poticanje ma
log i srednjeg poduzetništva 
u ukupnom iznosu od 
750.000 kuna. K.R.

Snimio: Vilson POLJĆ

MEĐUNARODNI SKUP O ZAŠTITI NACIONALNIH PARKOVA-NACIONALNA RADIONICA »KRKA« ODRŽAN JE U ŠIBENIKU

ŠIBENSKI AKVATORIJ PRED NOMINACIJOM
ZA SVJETSKU PRIRODNU BAŠTINU
Zaštita biološke raznoli

kosti Nacionalnog par
ka Krka na temelju po
stojećih vrijednosti ovog 

prostora treba se planirati 
na način da se ostvare dva 
cilja: zaštita postojećeg pro
stora i mogućnost gospodar
skog razvitka kroz turističku 
orijentaciju naše županije. 
Pri ovom posljednjem treba 
imati na umu da postojanje 
nemalog broja gospodar
skih subjekata od kojih se tri 
nalaze unutar granica Nacio
nalnog parka i time već sa
da izravno uz još sedam: Hr
vatske željeznice, TVIK, Pro
metno čvorište u Kninu, 
Knin-gips, Dalmacijavino, in
dustrijsku zonu Kalun u Drni
šu, Tvornicu Lozovac i posto
jeće elektrane ugrožavaju 
Nacionalni park Krka.

Međunarodni trodnevni 
skup o zaštiti nacionalnih 
parkova, koji se pod nazi
vom »Nacionalna radionica 
Krka« u našem gradu održa
vao od 8 do 10. ovog mjese
ca, osim što je pokušao dati 
odgovore na brojna pitanja 
vezana uz trenutno stanje u 
prostorima Nacionalnog par
ka Krka kao i svim drugim za
štićenim prostorima naše Žu

panije, kao što je primjerice 
šibenski akvatorij, imao je 
za cilj i definiranje Plana odr
živa razvoja i investicijskog 
programa za Nacionalni 
park Krka.

Sudeći prema najavama 
8 tog skupa, na kojem je 
osim predstavnika organiza
tora, Državne uprave za za
štitu prirode i okoliša i ME-

TAP-a (Programa tehničke 
pomoći za okoliš u Sredoze
mlju) sudjelovalo četrdese
tak sudionika — Šibenski 
akvatorij vjerojatno će biti 
nominiran za svjetsku priro
dnu baštinu, pod zaštitom 
UNESCA. Upravo zbog toga 
treba zaštititi postojeće pri
rodne resurse investirajući u 
prvom redu u rješavanju pro-

Snimio: Radovan GOGER 

blema otpadnih voda i svih 
drugih oblika zagađenja gra
dova i naselja na ovom po
dručju.

U tom smislu dr. Draško 
Šerman s Medicinskog fa
kulteta u Zagrebu predložio 
je zoniranje prostora u ko
jem bi nacionalni parkovi, Kr
ka i Kornati, bili smješteni u

Treba zaštititi postojeće prirodne 
resurse u prvom redu investira
njem u sustave za pročišćavanje 
otpadnih voda i svih drugih oblika 
zagađenja iz gradova i naselja na 
ovom području — jedan je od za
ključaka s trodnevnog skupa na 
kojemu je, zajedno s predstavnici
ma Državne uprave za zaštitu priro
de i okoliša i Programa tehničke 
pomoći za okoliš u Sredozemlju 
(METAP), sudjelovalo preko četrde* 
set sudionika

glavnu zonu prostora župa
nije isključivo za posjećiva
nje, dok bi rubna područja 
parkova bila rezervirana za 
malobrojno stanovništvo, 
manjim dijelom za ugosti
teljstvo, muzeje i ostale edu- 
kacijske sadržaje dok bi gra
dovima Kninu. Drnišu i Šibe
niku bila rezervirana uloga 
ispunjavanja zahtjeva turi
sta ako se od turizma namje
rava živjeti. Jedino takav pri
stup omogućio bi i osigurao 
usklađivanje osnovnih za
htjeva ovog skupa: zaštite 
prostora i gospodarskog ra
zvitka.

Shvaćajući važnost na
zočnosti na međunaro
dnom skupu zaštitara priro
de sudionicima Nacionalne 

radionice Krka prvog dana 
rada obratili su se i stručna 
suradnica za okoliš Šiben
sko-kninske županije Živana 
Belak-Lambaša, koja je skup 
pozdravila u ime šibensko- 
kninskog župana Ive Baice. 
te gradonačelnici Drniša An
te Matić i gradonačelnik 
Skradina Nikica Širinić, kao i 
biskup šibenski msgr. Ante 
Ivas, koji je istakao: »Svjedo
ci smo činjenice da je čovje
kovo okruženje ugroženo 
sve većim zagađivanjem, či
me je i direktno ugrožen i 
njegov život na Zemlji. Upra
vo zato svijet se u tom smi
slu treba osvijestiti i početi 
činiti sve kako bi se daljnje 
onečišćenje zaustavilo«.

Anita GRCIĆ
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SJEDNICA GRADSKOG VIJEĆA j

SPORTSKI PROGRAMI U VRTIĆIMA
Aktualni sat Gradskog vi

jeća bio je obilježen ra
spravom o tome gdje je 
utrošen novac od iznajmljiva

nja dijela bivšeg Doma JNA do
micilnoj Jadranskoj banci. Mi- 
lan Amautović, SDP-ov vijeć
nik u Gradskom vijeću, podsje
tio je predstavnike gradske 
uprave na obećani odgovor 
još na prošloj sjednici vijeća o 
tome gdje je utrošen novac od 
najamnine spomenutog pro
stora.

Nova« za nogometni 
stadion

Taj novac, kazao je grado
načelnik Franko Čeko, utrošen 
je na uređenje nogometnog 
stadiona na Šubićevcu koji je, 
prema njegovim riječima, bio 
u izuzetno lošem stanju. Na taj 
način riješena su dva komunal
na problema jer se davanjem 
u najam Jadranskoj banci dije
la Doma JNA sada obnavlja 
značajan prostor u gradskoj je
zgri, a obavljeni su i nužni rado
vi na nogometnom igralištu. 
Ivan Ninić (SDP), izjavio je da 
potpisani ugovor o najmu s Ja
dranskom bankom nije povo
ljan. a takvim ga želi prikazati 
uprava grada. Ja smatram da 
je riječ o izrazito nepovoljnom 
ugovoru. Naime, ugovorom je 
četvorni metar tog prostora u 
bivšem Domu JNA unajmljen 
za 18,7 DEM iako se najam če
tvornog metra u gradskoj je
zgri procjenjuje na 30 do 50 
DEM. Najam je uplaćen za četi
ri godine unaprijed, a novac je 
prebačen HNK-u Šibenik. Pro
tiv sam takvog načina prebaci
vanja sredstava. Ninić je pod
sjetio daje u lipnju ove godine, 
kada je potpisan ugovor o naj
mu, još uvijek važila odredba 
prema kojoj je odluku o troše
nju takvih sredstava trebalo 
donositi Gradsko vijeće.

Gradonačelnik Čeko ener
gično je na to odgovorio kako 
je ipak riječ o povoljnom ugo
voru jer je Jadranska banka do 
sada već uložila oko dva miliju
na kuna za renoviranje tog dije-

Vijećnici Gradskog vijeća Grada Šibenika prihvatili su prijedlog 
gradskog proračuna za 1999. godinu, u iznosu od 63c610.000 
kuna što je oko deset posto vise od ovogodišnjeg. Šibensko 
Gradsko vijeće prihvatilo je i Program javnih potreba u športu te 
onaj za održavanje komunalne infrash*ukture U sljedećoj godini. 
Gdje je utrošen novac od najma dijela bivšeg Doma JNA, bila je 
glavna tema aktualnog sata

la doma koji je bio potpuno de
vastiran. Isto tako, stadion na 
Šubićevcu gradski je športski 
objekt koji je bio u takvom sta
nju da je tu trebalo nešto hitno 
učiniti, dodao je Čeko.

Na aktualnom satu postav
ljeno je i pitanje gradskog ko
lektora. U nacrtu državnog pro
računa za sljedeću godinu ka
zao je Ivan Ninić (SDP) nije vi
dljivo izdvajanje Ministarstva 
razvitka i obnove za šibenski 
gradski kolektor dok bi Hrvat
ske vode za kolektor u 1999. 
godini trebale izdvojiti dva mili
juna kuna umjesto 2 milijuna i 
800 tisuća kuna, kako je to pre
dviđeno sporazumom o finan
ciranju kolektora između Gra
da Šibenika, Hrvatskih voda i 
Ministarstva razvitka i obnove. 
Odgovor je dao dogradonačel- 
nik’ Ivica Poljičak. — Točno je 
da je na poziciji kapitalnih ula
ganja za vodu predviđeno dva 
milijuna kuna za kolektor, a mi 
ćemo podnijeti amandman ka
ko bi taj iznos bio predviđenih 
2 milijuna i 800 tisuća kuna, u 
skladu s potpisanim ugovo
rom. Što se tiče Ministarstva 
razvitka i obnove, u tom mini
starstvu dobili smo objašnje
nje kako je u dijelu proračuna 
pod nazivom Nacionalni pro
grami koji iznosi 60 milijuna 
kuna uključeno i devet miliju
na kuna za gradski kolektor.

Presudni glas za 
proračun

Prijedlog gradskog proraču
na za 1999. godinu usvojen je

sa 14 glasova »za« što znači 
da je u korist proračuna presu
dio tek jedan natpolovični glas 
više. Protiv prijedloga proraču
na glasalo je osam oporbenih 
vijećnika, a jedan je bio suzdr
žan. Gradski proračun trebao 
bi biti deset posto veći od ovo
godišnjeg, a iznosio bi 
63,610.000 kuna. Proraču
nom je predviđeno da prihodi 
od poreza trebaju biti veći je
dva za pet posto, ali bi zato 
znatno porasli neoporezivi pri

hodi među kojima su i nakna
de za korištenje javnih grad
skih površina, komunalna na
knada i doprinos. Neoporezivi 
prihodi u 1999. godini iznosili 
bi 20,030.000 kuna što je 26 
posto više od ovogodišnjih pro
računskih neoporezivih priho
da.

Prema prihvaćenom prora
čunu izdaci za poslovanje grad
ske uprave iznose 28.860 tisu
ća kuna. Značajna sredstva, 
oko dva i pol milijuna kuna,

Snimio: Radovan GOGER 

predviđena su u proračunu za 
sljedeću godinu za troškove 
javne rasvjete te za deratizaci
ju i dezinsekciju. Uvrštena su i 
sredstva za poticanje malog i 
srednjeg poduzetništva, za 
gradnju OŠ Brodarica predvi
đeno je milijun kuna, za obno
vu Kazališta pet milijuna kuna, 
a za izgradnju gradskog kolek
tora 2,920.000 kuna.

Oporbeni vijećnici, između 
ostalog, imali su primjedbu na 

Činjenicu da se i naredne godi
ne od poreza očekuje svega 
pet posto više prihoda od pore
za dok se s druge strane, oče
kuje značajno povećanje neo
porezivih prihoda. Primjedbe 
su se odnosile i na to da je pre
više novca predviđeno za teku
će troškove, a premalo za inve
sticije.

Višu novca za javno 
površino

Vijećnici Gradskog vijeća 
prihvatili su program održava
nja komunalne infrastrukture 
na području grada Šibenika u 
1999. godini. Prema tom pro
gramu. od komunalne nakna
de planira se uprihodovati 
10,050.000 kuna. Od tih nćv- 
čanih sredstava planira se naj
više utrošiti na održavanje i či
šćenje javnih gradskih površi
na u ukupnom iznosu od 5 mili
juna i 400 tisuća kuna. Za tro
škove javne rasvjete osigura
no je 2,400.000 kuna, a za 
održavanje nerazvrstanih ce
sta 1,800.000 kuna. Vijećnici 
Gradskog vijeća prihvatili su iz
mjene i dopune programa jav
nih potreba u športu za ovu go
dinu te Program potreba u špo
rtu za sljedeću godinu. Progra
mom je predviđeno u 1999. 
godini utrošiti za potrebe šport
skih udruga, kojih je na područ
ju grada trenutačno registrira
no 58, te za druge športske ak
tivnosti, oko četiri i pol miliju
na kuna. Programom su obu
hvaćena i djeca koja nisu uklju
čena u neku od športskih udru
ga pa su predviđeni troškovi 
za organiziranje športskih pro
grama u vrtićima kao i šport
ske radionice u okviru Međuna
rodnog dječjeg festivala. Za 
športsku ambulantu predviđe
no je 154.000 kuna.

Vijeće je razriješilo Nikolu 
Belamarića s dužnosti člana 
Gradskog poglavarstva na nje
gov zahtjev, zbog prelaska na 
drugo radno mjesto u Zagreb, 
a Milivoj Ženić ponovno je iza
bran za ravnatelja Gradske knji
žnice Juraj Šižgorić.

S. GRUBIĆ

KONFERENCIJA ZA NOVINARE ŽUPANIJSKE ZAJEDNICE UDRUGA HVIDRE

VULKAN NEZADOVOLJSTVA INVALIDA
DOMOVINSKOG RATArstvo za branitelje nije 

jlo rješavanju primar- 
oblema invalida Domo- 

og rata • Djeci državnih 
lika 400 kuna za daro-

ci i božićnica od 1000 ku
ci invalida 100 kuna

Prva zajednička konferen
cija za novinare Županij
ske zajednice udruga 
Hvidre i Udruge HVIDRA Šibe

nik iznijela je na površinu te
ško, sporo i nerijetko neučin
kovito rješavanje statusnih pi
tanja invalida Domovinskog 
rata. Predsjednik Županijske 
zajednice udruga Hvidre Josip 
Periša istakao je da je sporost 
administracije u rješavanju 
prava iz mirovinskog i invalid
skog osiguranja uz stambeno 
zbrinjavanje jedan od najve
ćih problema. HRVl-a. Poneki 
upravni postupci nisu riješeni 
od 1997. godine, a posebno 
teško rješavaju se prava djelat
nih vojnih osoba sa statusom 
HRVVa

Stambenom politikom ko

ja se provodi u županiji u smi
slu stambenog zbrinjavanja in
valida. bilo pravom na stan, na 
otkup stana ili stambenim kre
ditom, gotovo da nije zadovo
ljan niti jedan invalid — istakao 
je Josip Periša.

Od oko 800 invalida Domo
vinskog rata, koliko ih ima u 
našoj županiji samo su dvojica 
realizirala pravo na otkup sta
na. Rješenja o privremenom 
korištenju stanova ili kuća ko
ja su izdale jedinice lokalne sa
mouprave prestala su važiti 
31. srpnja 1997, godine, či
me je veliki broj invalida zaje
dno sa članovima svoje obite
lji. deložiran ili je pred iselje
njem iz stana. Najveći broj ta
kvih slučajeva odnosi se na Ja
daju i Rogozmcu. U tm su mje

stima, naveo je Periša, privre
meno koristili vikendice čiji su 
vlasnici strani državljani, naj
češće državljani SRJ Sada oni 
te vikendice prodaju, bilo pre
ko Državne agencije za proda
ju nekretnina ili samostalno, a 
invalide s njihovim obiteljima 
izbacuju na ulicu.

Oni invalidi koji su u pro
gram obnove ušli prije 1 siječ
nja 1997. godine, kada je do
nesen Zakon o pravima hrvat
skih branitelja ostvarili su pra
vo na obnovu 10 četvornih 
metara i time izgubili pravo na 
stan ili stambeni kredit.

Prema posljednjim infor
macijama u Županijskom ure
du za obnovu podneseno je 
oko 600-700 zahtjeva srpskih 
povratnika, istakao je Periša. 
Ogorčeni smo i ljuti zbog to
ga, i tražiti ćemo da se taj pro- 
blem riješi — zaključio je pred
sjednik županijske Hvidre. Na 
žalost naše probleme nismo 
uspjeli riješiti osnivanjem Mini

starstva hrvatskih branitelja, 
koje je zbog lakšeg i bržeg 
ostvarivanja branitelja i invali
da osnovano. Sve je ostalo 
kao i prije, kazao je Periša.

Zašto naša djeca 
vrijede manje?

Posljednje čime su članovi 
Hvidre duboko povrijeđeni 
jest činjenica da je Ministar
stvo branitelja za djecu invali
da izdvojilo 100 kuna'za daro
ve, dok je taj iznos za djecu dr
žavnih dužnosnika osiguran u 
iznosu od 400 kuna. Dužnosni
ci će dobiti i božićnicu od tisu
ću kuna, a božićnice za invali
de i branitelje nitko se nije sje
tio. Djeca branitelja nisu za da
rove dobila niti lipe.

Predrag Ćibula kazao je da 
je Hvidra Šibenik u ovoj godini 
iz gradskog proračuna dobila 
15 tisuća kuna. Toliko loš tre
tman ove udruge sigurno proi
zlazi iz činjenice da u gradskoj 
i županijskoj upravi nema stra

dalnika. niti branitelja pa u na
še ime nitko ne može niti govo
riti i time pomoći da se riješe 
brojni problemi koji nas muče 
i izravno utječu na našu egzi
stenciju u svakom obliku — isti
če Ćibula.

Veliko negodovanje, čak i 
bijes među članovima udruga 
Hvidre izazvalo je zapošljava
nje Damira Čvelje u Odjel za 
hrvatske branitelje Šibensko- 
kninske županije, koji tretira 
prpbleme razvojačenih brani
telja, jer Čveljo ne zadovoljava 
stručne uvjete koji su postav
ljeni u opisu radnog mjesta na 
kojem radi. Osim toga Čveljo 
je korisnik kredita za razvoja
čene branitelje u iznosu od 26 
tisuća njemačkih maraka, što 
znači da od studenoga 1997. 
godine u narednih pet godina 
nije smio dobiti posao u držav
nim službama i institucijama. 
»Zato se zalažemo da se ste
govno kazne svi oni koji su 
omogućili njegovo zaposle-

P. Ćibula: Nakon smrti ministra 
Šuška o našim se problemima 
vodi sve manje računa, sprema 
nam se potpuna marginalizacija

nje. Zahtijevat ćemo da se 
Čveljo vrati tamo odakle je u 
Odjel za hrvatske branitelje sti
gao, odnosno u Upravu za 
obranu gdje je bio formalno 
pravno zaposlen, iako mi zna
mo da on tamo nikada nije ra
dio«, kazao je na kraju konfe
rencije predsjednik Hvidre Ši
benik Predrag Ćibula i svoje ri
ječi potkrijepio zahtjevima 
odaslanim Ministarstvu brani
telja.

Anita GRCIĆ
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DJELATNICI »SLOBODNE PLOVIDBE« TRAŽE SVOJU PRAVICU

KAKO RIJEŠITI NEIZVJESNO STANJE
Pada ii šibenska -Slo

bodna plovidba« u za
borav ili Vlada RH i 
premijer Mateša koji je pri

je gotovo dva mjeseca za sa
borskom govornicom ka
zao kako neće doći do nje
ne sanacije, već osnivanja 
novog poduzeća, nemaju 
vremena ili volje odvojiti 
dio vremena vladinih zasje
danja ili »kolača« proračun
skih sredstava, teško je ovo
ga trenutka reći.

Činjenica je da agonija 
sedam stotina šibenskih po
moraca, te sedamdesetak 
zaposlenika na kopnu i da
lje traje. Management i da
lje radi, ali za koga - ne zna 
se. »Slobodna plovidba- ne
kada jedno od jačih, ako ne 
i najjačih šibenskikh podu
zeća je potonula Šibenski 
pomorci koji danas plove 
na (svojim) tuđim brodovi
ma ne znaju kakva im je bu
dućnost, tko će im isplatiti 
zaostale plaće te obveze po 
osnovi ukrcaja, bolovanja 
ih raznih odšteta Povjere
nik sindikata šibenskih po
moraca Milko Kronja ka
zao je u razgovoru da sindi
kat čini sve kako bi se kraj
nje neizdrživo stanje glede 
»Slobodne plovidbe« što pri
je riješilo.

- Brodovlje nekadašnje 
»Slobodne plovidbe« u vla
sništvu je stranih financije
ra još od svibnja ove godi
ne, a u međuvremenu su 
nam oduzeti i poslovi ma- 
nagementa, što je bila jedi
na mogućnost bilo kakve 
zarade. Mi smo pokazali 
dovoljno strpljivosti i razu
ma, ali ćemo očito morati 
na sasvim drugačiji način 
tražiti odgovore na pitanja 
o našem statusu i budućno-

ŠIBENSKIH BRODARA?
Agonija sedam stotina šibenskih pomoraca, te sedamdese
tak zaposlenih na kopnu i nadalje traje • Krajnje neizvje
sno stanje u »Slobodnoj plovidbi« treba što prije riješiti • Za
što svi šute i zbog čega još nije došlo do osnivanja novog 
brodarskog poduzeća kako je obećao premijer Mateša • 
Peru li odgovorni ruke za stanje u šibenskom brodarstvu O 
Zašto su zaposlenici uputili otvoreno pismo nadležnima

Cl povodu blagdana sv. Nikole, zaštitnika pomoraca, vijenac u more na spomen svim poginulim pomorci
ma bacili su povjerenik SPH Milko Kronja i kapetan broda Nikola Jurišić iz Lučke kapetanije. Blagdan 
sv. Nikole, zaštitnika pomoraca ove godine je obilježen skromno

šku gospodarsku situaciju 
u Šibeniku i u ovoj županiji. 
U političkom smislu čini mi 
se da ima i ogromnu težinu 
u ionako već dovoljno ruini
ranom Šibeniku. Ako je 
problem u onima koji su vo
dili ovu tvrtku do prije ne
koliko mjeseci, nužno je po
staviti pitanje zašto nisu bi
li ranije smijenjeni. Ako je, 
s druge strane, jedini pro
blem bila cijena na svjet
skom brodarskom tržištu, 
ne vidim razloga zašto Vla
da ne želi pomoći šiben
skom brodaru.

U svakom slučaju sindi
kat će u nekoliko idućih da
na tražiti decidirani odgo
vor na pitanje vezano za 
budućnost radnika »Slobo
dne plovidbe«. Ako ga ne 
dobijemo ili nas odgovor 
ne zadovolji, tražit ćemo od
govornost za nastalu situa
ciju, te poduzeti niz mjera i 
akcija kako bismo izvijesti-

a odbili sanaciju »Slobodne 
plovidbe«. I što to sve treba 
značiti? Ako se iz državnog 
proračunskog »kolača« do 
danas moglo izdvojiti oko 
80 milijuna dolara (ameri-. 
čkih) za riječkog brodara 
kako to da Vlada nije »ima
la« oko 15 milijuna dolara 
za »Slobodnu plovidbu« Ši
benik?

- Ostaje otvorenim pita
nje koliko će naš sindikat 
biti u mogućnosti utjecati 
na odluku novih poslodava
ca vezano za ostanak na
ših pomoraca na brodov
lju. Nažalost, dogodilo se i 
događa - a na to smo upozo
ravah - da na nekim brodo
vima poput broda »Lara«, 
nekadašnjeg »Zlarina«, nije 
moguće sačuvati radna 
mjesta bez nove kompanije 
u Šibeniku. Novi vlasnik Di- 
ab, umjesto naše posade 
na jedan od brodova koji je 
bio usidren u filipinskoj lu
ci primio je druge pomor
ce. I čime se može pravdati 
još jedan tužni šibenski slu
čaj ostavljamo odgovorni
ma na razmatranje i još je
dnom jasno kazujemo: Sin
dikat nije niti istražni niti 
pravosudni organ, pa sto
ga neće i ne može istraživa
ti tko je kriv za nastalu situ
aciju jer to je posao nadle
žnih državnih organa No, 
na nama je da tražimo hi
tan odgovor na odgovore 
tko je kriv za gubitak ra
dnih mjesta, a ujedno oče
kujemo otvaranje zamjen
skih radnih mjesta, kazao 
je u razgovoru predstavnik 
sindikata pomoraca »Slobo
dne plovidbe« Milko Kro
nja.

I naravno, na kraju su 
nedovršene dvojbe i pita
nje tko je kriv za ovo stanje.

OTVORENO PISMO DJELATNIKA »SLOBODNE PLOVIDBE« 

ZAŠTO SVI ŠUTE? 
Umjesto »božićnice« djelatnici »Slobodne plo
vidbe« traže od sadašnjeg i bivšeg poslovod
stva Nadzornog odbora i Vlade RH odgovor 
na pitanje kakva je budućnost njihove tvrtke!

Dolazi kraj godine, 
božični i novogo
dišnji blagdani, a 
mi djelatnici »Slobodne 

plovidbe« ne znamo gdje 
smo i kakav se scenarij 
sprema. Čekamo već tri 
mjeseca odgovor našeg 
poslovodstva i Vlade, a 
na sva obećanja o pomo
ći i zbrinjavanju ni do dar 
nas nemamo odgovor. U 
»Plovidbi« nam je uvede
no radno vrijeme od de
vet do sedamnaest sati i 
trideset minuta od svib
nja 1990. godine, uz obe
ćanja da krećemo u Euro
pu i da će nam biti bolje. 
Sto su godine prolazile 
naša je situacija postajar 
la sve gora, naše su obite
lji trpile odsutnost preko 
cijelog dana jer nismo 
imali europske uvjete ži
vota kao i radno vrijeme, 
da bismo na kraju 1998. 
godine ostali na ulici.

Naši brodovi su plovili 

morima cijeloga svijeta, 
nisu prestajali raditi dok 
je u Lijepoj našoj buktio 
rat, a naši pomorci strplji
vo, mjesecima i godina
ma čekah isplatu svojih 
plaća. Kruh sa sedam ko
ra1

Zašto šutnja?
Zašto nema odgovora 

ni od Nadzornog odbora, 
ni od Vlade, a pogotovo 
od našeg poslovodstva. 
Zar se nitko ne osjeća kri
vim za ovu situaciju, kao 
da šutnja nekome odgova
ra. Na svako naše pitanje 
odgovor je — čekamo od
govor Vlade. Kakvo je to 
poigravanje ljudskim ži
votima? Dosta nam je šut
nje i laži i tražimo istinu o 
osnivanju nove tvrtke, Ne 
želimo biti zbrinuti na Za
vodu za zapošljavanje ili 
socijalnu skrb. Želimo rar 
diti i vlastitim radom osi
gurati svoju egzistenciju i 
egzistenciju svojih obite

lji. Imaju li djelatnici »Slo
bodne plovidbe« moralno 
pravo znati istinu i kakav 
im je status? Je li to za
hvalnost za dano povjere
nje poslovodstvu i Nad
zornom odboru, što se po
kazalo masovnom kup
njom dionica od kojih da
nas ni »pepeljaru« nema
mo u svom vlasništvu.

Nakon četrdeset godi
na postojanja bijeli galeb 
je nestao sa cimunjera na
ših brodova, vrata se sve 
više zaključavaju, a nat
pis »Slobodna plovidba« 
će nestati, kao da nikada 
nismo ni postojali, stoji u 
otvorenom pismu djelat
nika »Slobodne plovid
be«. Osim medijima, otvo
reno pismo je upućeno i 
poslovodstvu i Nadzor
nom odboru »Slobodne 
plovidbe«, županijskim i 
gradski čelnicima, Udru
ženju brodara Hrvatske, 
Vladi RH i Ministarstvu 
pomorstva.

Nekadašnji brod u vlasništvu »Slobodne plovidbe* pod nazivom »Krapanj*. danas plovi pod nazivom 
•Mira* i u vlasništvu je Nemira Diaba

sti. Tko će nam na to odgo
voriti, vidjet ćemo, kazao je 
te nastavio:

- Naš glavni cilj je upo
znati hrvatsku javnost sa 
svime što se ovdje događa. 
Moram podsjetiti da je po
duzeće u državnom vlasniš
tvu. Međutim, svjedoci smo 
toga da se obećanja iz Za
greba daju, ali se zasad ni
šta ne ostvaruje, što stvara 
izuzetno lošu klimu unutar, 
barem na papiru, još uvijek 
postojećeg poduzeća. To je, 
po mojem mišljenju i izuzet
no težak slučaj za ionako te

li hrvatsku javnost o tomu 
što se ovdje događa, a da ni
tko ništa ne poduzima.

Nema nikakvih 
Cisanih 

umenata
Može li se ravnodušno 

gledati na činjenicu da je u 
Šibeniku »potonuo« još je
dan gospodarski subjekt, 
pitaju se u »Slobodnoj plo
vidbi«? Također im nitko ni
je dao odgovor na pitanje 
zašto je hrvatska Vlada sa
nirala »Croatia line«, rije
čku brodarsku kompaniju 

Sindikalci, očito čine ono 
što je u njihovoj moći. Od 
traženja radničkih prava 
do rješavanja pitanja »Slo
bodne plovidbe«. Ako je 
uopće više ima. Nisu bezra
zložno otvoreno pismo ovo
ga tjedna napisali Vladi i 
ostalima koji su vezani uz 
njihov problem. No, kakva 
ih sudbina čeka i koliko će 
u svemu tome pomoći jadi
kovke zaposlenika upuće
ne Vladi, nadležnim mini
starstvima i ostalim držav
nim čimbenicima pokazat 
će vrijeme

K. RUDAN
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U 
PROTEKLOJ 

GODINI

Na području Šiben- 
sko-kninske župa- 
nije programima 
obnove, a oni uključuju 

tzv. »predolujni« i »postoluj- 
ni« program, obnovljeno je 
3130 objekata od četvrte 
do šeste kategorije ošteće- 
nosti. Za obnovu stambe
nih objekata u tim katego
rijama uloženo je 576,5 mi
lijuna kuna. Kada je riječ o 
nižim kategorijama ošteće
nja za popravak objekata 
u kategorijama od prvog 
do trećeg stupnja do da
nas je ukupno realizirano 
1208 potpora za popravak 
u ukupnom iznosu od 22,6 
milijuna kima. Na isplatu 
čeka, kaže Vinko Bulat, 
pročelnik Upravnog odje
la za razvitak i obnovu Si- 
bensko-kninske županije, 
njih još 415.

Što se tiče potpore za 
opremanje u namještaju, 
realizirano je 1536 objeka
ta i 659 potpora u novcu u 
kategorijama od prvog do 
trećeg razreda oštećeno- 
sti. te 326 potpora u novcu 
za opremanje objekata 
oštećenosti od četvrte do 
šeste kategorije. Uz to na
laze se i zahtjevi za povra
tom vlastitih sredstava ko
je su povratnici zatražili 
od nadležnog Ureda, odno
sno HBOR-a.

Do danas su zaprimlje
na 193 zahtjeva za povrat 
sredstava, riješeno ih je 43, 
a isplaćeno tek deset. Na 
području Šibensko-knin- 
ske županije prema ranije 
važećem zakonu odobre
no je preko poslovnih ba
naka 1145 kredita za obno
vu, vrijednosti 60 milijuna 
kuna. Riječ je o »Jadran
skoj banci«, »Splitskoj« i 
»Privrednoj banci« Za
greb. U isto vrijeme odo
brena je i potpora za 1413 
osoba u građevinskom ma
terijalu, u ukupnom iznosu 
od 2,6 milijuna kuna.

Do sada je u obnovu obi
teljskih objekata, kaže Vin
ko Bulat, uloženo oko 700 
milijuna kuna Prema do 
sada planiranim progra
mima obnove obiteljskih 
objekata na području Ši- 
bensko-kninske županije 
ostvareno je devedeset po
sto planiranog.

- Pritom se misli na ob
novu objekata svih katego
rija oštećenosti te na njiho
vo opremanje. Dio objeka
ta koji su obuhvaćeni pla
nom obnove za 1996. 1997. 
i ovu godinu, a nisu zgotov
ljeni iz razno raznih razlo
ga, prenašaju se za obno
vu u 1999. godini, kazao je 
Bulat.

Tamo gdje nisu riješeni 
vlasnički odnosi, ili je do
šlo do razdvajanja obitelji, 
kao i problema vezanih uz 
dokumentaciju, program 
obnove prenesen je u slje
deću godinu.

Problema na terenu 
ima

U županijskom Odjelu 
za obnovu zadovoljni su re
alizacijom planiranog. No, 
ljudi na terenu, povratnici 
ili oni koji će to tek postati, 
imaju niz zamjerki na kva
litetu i trajanje radova. S 
druge strane, neupitna je 
činjenica da su u vremenu 
obnove brojni dobili dale
ko kvalitetnije i modernije

ULOŽENO 700 MILIJUNA KUNA
ZA OBNOVU
stambene objekte nego što 
su ih imali prije. No, ljudi
ma je teško udovoljiti.

- Prema tomu, proble
ma na terenu u svakom 
slučaju ima i naša Consul
ting služba »SIMAN« obila
zi područja na kojima je 
obnova završena ih je u ti
jeku. Njihov posao je utvr
diti zašto ima prigovora i 
koliko su utemeljeni. Ukoli
ko se utvrdi da je uistinu bi
lo slučajnih ih namjernih 
propusta, od izvođača ra
dova zahtijeva se popra
vak, rekao je Bulat. Osim 
primjedbi na kvalitetu izve
denih radova, najčešći su 

Na području Šibensko-kninske županije do danas je obnovlje
no 3310 stambenih objekata od četvrte do šeste kategorije 
oštećenosti, a realizirano  Je 1208 potpora u kategorijama od 
prvog do trećeg stupnja oštećenja. Do danas ukupno je u obno
vu objekata za stanovanje uloženo oko 700 milijuna kuna. Pre
ma planu za 1999. godinu ići će se u obnovu oko četiri stotine 
objekata četvrte, pete i šeste kategorije oštećenosti, a trebalo 
bi biti dodijeljeno oko tisuću potpora vlasnicima objekata nižih 
kategorija oštećenja

Svaki trenutak lijepa vremena koristi se za gradnju

prigovori na kvadraturu i 
unutrašnje uređenje, na 
neisporuku namještaja i 
novčane potpore za unu
trašnje opremanje. Zbog 
nepostojanja zakona o ob
novi u 1994. i 1995. godini 
dok je realiziran tzv. pre
dolujni program obnove, 
nije bilo moguće neke pro
bleme predvidjeti. To se 
prije svega odnosi na kva
draturu stambenog prosto
ra. Naime, na temelju po
tvrde načelnika općine ih 
gradonačelnika, komisije 
su donosile odluku o obno

vi oštećenih stambenih 
objekata. Obnavljalo se 
objekte na način kako su 
oni prije izgledah, te kohke 
su bili površine. U među
vremenu je došlo do pove
ćanja članova obitelji, ih ra
zdvajanja, pa je došlo i do 
problema oko manjka 
stambenog prostora. Zako
nom o obnovi nositelj za
htjeva za obnovu ima pra
vo na 35 četvornih metara 
stambenog prostora, te još 
deset na svakog člana obi
telji. Na pitanje ima h mani
puliranja u cijelom postup
ku i što je s onima kojima 
su obiteljski objekti obnov-

Ijeni a zapravo ne žive u 
njima, Bulat kaže:

— Mi u Odjelu nemamo 
razloga niti bilo kakvo pra
vo na sumnju, jer svi za
htjevi za obnovom moraju 
imati određenu dokumen
taciju koja je zakonom pro
pisana. Na osnovi svih pri
loženih dokumenata dono
si se rješenje o obnovi, a 
mi nemamo razloga ne vje
rovati u vjerodostojnost 
primjerice dokaza o vla
sništvu, o mjestu boravka i 
svemu ostalome.

Prema podacima s koji

U tijeku je obnova stare gradske jezgre u Drnišu Snimio: Radovan GOGER

ma raspolažu u Odjelu za 
obnovu, ne može se ustvr
diti da su u cijelosti obnov
ljeni svi objekti u nekom 
naselju na području župa
nije. Radi se uglavnom o 
spornim slučajevima, gdje 
osobe imaju vlasništvo na 
oštećenim objektima, ah 
nemaju i mjesto stalnog 
prebivališta u tom naselju. 
Time je ostalo otvoreno pi
tanje kako će se i na koji 
način ti predmeti riješiti. 
Naputke od nadležnog mi
nistarstva ih Vlade za to 
još nemaju, pa će prema 

svemu sudeći oni i dalje bi
ti »na čekanju«. U 1999. go
dini trebalo bi prema pla
nu Odsjeka na području Ši- 
bensko-kninske županije 
obnoviti oko 400 stambe
nih objekata od četvrte do 
šeste kategorije oštećeno
sti.

Najveći broj tih objeka
ta nalazi se na širem knin
skom području, no oni ni
su ušh u plan obnove za 

UDRUGA NEZAPOSLENIH ŠIBENIK 
ODRŽALA KONFERENCIJU ZA NOVINARE 

NEZAPOSLENI 
KAO STRANKA
Peticiju za reguliranjem ustavnih prava nezapo

slenih, koja podrazumijeva reguliranje prava 
da prilikom javljanja na natječaj nezaposle
nom poslodavac nadoknadi troškove prikupljanja 

svih traženih dokumenata kao i to da se nezaposle
noj osobi koja pristupi natječaju za zaposlenje isplati 
naknada po cijeni satnice minimalne plaće za svaki 
započeti sat sudjelovanja u natječaju kao i nadokna
du troškova javnog prijevoza od područnog Zavoda 
za zapošljavanje do mjesta održavanja natječaja, po 
riječima predsjednika Odbora osnivača udruge ne
zaposlenih Jordana Pfesećkog, potpisalo je 3500 gra
đana.

Peticijom se između ostalog tražilo i pravo na osni
vanje sindikata nezaposlenih, zato što postojeći sindi
kati vode računa isključivo o zaposlenima, dok neza
posleni nisu ničija briga. Sljedeće što namjeravamo 
je osnivanje stranke nezaposlenih, ispočetka u Hrvat
skoj, a potom bismo problem nezaposlenosti interna- 
cionalizirali, istakao je Presečki, jer znamo da ovaj 
problem tišti i brojne druge zemlje. U tom smislu 
ostvarili smo kontakte sa šest udruga nezaposlenih u 
Njemačkoj, a nastojat ćemo to učiniti i u drugim ze
mljama svijeta.

Vjerujemo da će ovakav globalni pristup proble
mu nezaposlenosti pomoći u tome da se stvari u na
šoj zemlji pokrenu s mrtve točke barem u onom dije
lu ostvarivanja prava nezaposlenih koja su zajamče
na Ustavom RH i Deklaracijom o pravima čovjeka. A 
jedno od njih je i pravo na rad.

A.G.

ovu godinu. Razlog tomu 
je što je to područje bilo u 
sastavu Zadarske župani
je, pa je dokumentacija do
bivena tek tijekom ove go
dine. Planira se također, ti
jekom dolazeće godine, do
dijeliti i oko tisuću novča
nih potpora vlasnicima 
objekata oštećenosti od pr
ve do treće kategorije.'

Istodobno s obnovom 
obiteljskih objekata, drža
va je uložila znatna sred
stva i u obnovu infrastruk
ture na području Šibensko- 
kninske županije, obnovu 
škola, stare gradske je
zgre u gradu Drnišu, te još 
niz objekata. U idućoj godi
ni planirana je i obnova 
školskih stanova u Gracu i 
Kistanjama. No, jedan od 
velikih problema koji će se 
provlačiti i iduće godine je
su minirana područja o če
mu će se — naglasio je Bu
lat — morati voditi poseb
na briga.

K. RUDAN
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UPITNA GRADNJA NOVE AMBULANTE NA ŽIRJU ■

BI Hl MU U M
Ministarstvo 
zdravstva plani
ralo je sljedeće 
godine graditi no
ve ambulante na 
Žirju i Kapriju ali, 
za sada, u držav
nom proračunu 
za 1999. godinu 
sredstva nisu pre
dviđena

Iako je gradnja novih ambu
lanta za primarnu zdravstve
nu zaštitu na otocima Žirju i 
Kapriju uvrštena u program po

boljšanja zdravstvene zaštite 
na hrvatskim otocima za sljede
ću godinu, novčana sredstva za 
izgradnju tih ambulanta nisu 
predviđena u nacrtu državnog 
proračuna za 1999. godinu.

U županijskom Uredu za 
rad, zdravstvo i socijalnu skrb 
saznajemo da će se, posred
stvom županijskih zastupnika u 
Saboru nastojati uvrstiti grad
nja tih ambulanta u proračun za 
sljedeću godinu. Naime, u sklo
pu programa poboljšanja zdrav
stvene zaštite na otocima, što 
je resorno ministarstvo započe
lo provoditi od 1997. godine, 
planirana su i novčana sredstva 
za adaptaciju ambulanta na Zla- 
rinu i Prviću te gradnju ambulan
ta na Žirju i Kapriju.

— Ambulanta na Žirju radi u

SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA PRIMOSTENA

MJESTA NA GROBUU -
Odlazak oporbenih vijeć

nika sa sjednice Općin
skog vijeća Primošte- 
na, te prolongiranje donošenja 

proračuna za 99. i rješavanje 
problema groblja osnovna su 
obilježja 14. sjednice. Naime, 
nakon uobičajeno »škakljivih« 
vijećničkih pitanja, koja su na 
početku sjednice podijelila 
oporbu i većinski HDZ o tome 
treba li o svakom primošten- 
skom problemu i »ćakuli« ra
spravljati Općinsko vijeće, 
usvojen je dnevni red.

O trećoj točki, koja je pre
dviđala upoznavanje vijećnika 
s pismom Ante Lukete, privat
nog ugostitelja i člana Skupšti
ne TZ u kojem se govori o 
»mutnim poslovima« u TZ, 
odlučeno je da o tomu vijećnici 
nisu kompetentni raspravljati, 
već eventualno. Državna revizi
ja i ostale državne inspekcije.

Prijedlog proračuna za '99. 
bila je točka oko koje su se na 
početku sukobili oporbeni i 
HDZ-ovi vijećnici. Naime, mr. 
Ante Huljev (HNS) prije samog 
prvog čitanja tog prijedloga za
tražio je izvršenje proračuna za 
prvih deset mjeseci tekuće go
dine. Nezadovoljan time što ni
je imao ove podatke napustio 
je sjednicu. Trojica ostalih 
oporbenih vijećnika, nakon ra
zličitih primjedbi na proračun i 
činjenicu da stavke nisu razgra
ničene, prije glasanja o prvoj 
točki napustili su sjednicu. De
vetorica HDZ-ovih vijećnika 
ostali su i zaključili da će se o 
proračunu raspravljati do Boži
ća, uz predočenje izračuna pro
računa za 11 mjeseci 1998.

Druga vruća tema o tome 
kako zadovoljiti Primoštence u 
zahtjevima za gradnju novih 
grobnica podijelila je vijećnike 
tijekom rasprave. S obzirom na

Žirje

lošim uvjetima. Ordinacija dijeli 
prostorije s poštanskim ure
dom a i čekaonica za pacijente 
nije primjerena. Uz to, liječnik 
dolazi u obilazak žirjanske am
bulante kao i one na Kapriju je
dnom tjedno. Tamo je smješte
na medicinska sestra. Jedno vri
jeme imali smo i problem finan
ciranja rada medicinske sestre 
na tim otocima. Vjerujem da će 
uskoro kada se bude s HZZO- 
om ugovaralo financiranje 
zdravstva za 1999. godinu biti 

»IZ ŠEŠIRA«?
Nakon što su oporbeni vijećnici napu* 
stili sjednicu OV, većinski HDZ odlučio 
je odgoditi donošenje proračuna za 
narednu godinu. Ostalo je otvoreno i 
pitanje kako zadovoljiti naraslu po
trebu za novim grobnim mjestima, ia
ko Državni zavod za zaštitu spomeni
ka kulture ne preporučuje širenje mje
snog groblja
to da Državni zavod za zaštitu 
spomenika ne preporuča proši
rivanje groblja, a zainteresirani 
ne žele svoje grobnice na ne
koj drugoj lokaciji, pristupit će 
se anketiranju Primoštenaca.

Naime, na groblju uz crkvu 
sv. Jurja postoji mogućnost za 
gradnju još 25 grobnica, što 
ne zadovoljava potrebe. Zainte
resiranih je, naime, šezdeset i 
dvoje. Rješenje je u gradnji no
vog groblja, smatra Frane Pan- 
cirov, općinski referent za pro
storno planiranje. Ali još uvijek 
nema lokacije za ovu namjenu 
niti ima vremena za odugovla
čenje s rješavanjem ovog pro
blema — zaključio je Pancirov.

Djelomično rješenje proble
ma je u gradnji grobnica na po
stojećoj lokaciji, a poslije u tra
ženju novog prostora za gro
blje. Tko će od 62 zainteresira
nih dobiti grobnicu uz crkvu sv. 
Jurja odlučit će se anketom o 
tome jesu li još uvijek zaintere
sirani za svoje mjesto na staroj 

razumijevanja te da će odmah 
biti osigurana sredstva za rad je
dne medicinske sestre na Žirju i 
Kapriju — kazala je Darjana Bela- 
marić-Stojanović, pročelnica žu
panijskog Ureda za rad, zdrav
stvo i socijalnu skrb.

Tijekom ove godine županij
ska je uprava obavila svoj dio 
posla kada je riječ o izgradnji 
ambulante na Žirju. U suradnji s 
gradskom upravom pronađeno 
je zemljište na Žirju te je potpi
san i ugovor između Grada i Žu

lokaciji, te slažu li se s prijedlo
gom da se 25-ero »sretnika« 
odredi izvlačenjem brojeva.

Jednu od zanimljivosti ove 
sjednice primoštenskog Općin
skog vijeća iznio je i Josip Luke: 
ta. načelnik Općine. koji~je go
vorio o posebno teškoj situaciji 
u hotelskoj kući »Primošten 
d.d.«. i o prebacivanju odgovor
nosti za takvo stanje u odnosi
ma Uprava — Nadzorni odbor i 
Privredna banka Zagreb kao 
većinski vlasnik. Prijetnja steča
jem ovom nekada uspješnom 
hotelskom poduzeću ne zabri
njava nikoga od Ministarstva 
turizma. Uprave, PBZ de Fon
da za privatizaciju, zaključio je 
Luketa. Interes općine Primo
šten je da to poduzeće radi, a 
ne da na očigled svih propada i 
dovodi u pitanje sudbinu op
stanka Primoštenaca na ovim 
prostorima. Na žalost sve je u 
rukama nekoga »odozgo«, ko
me nije stalo do »Primoštena«. 
smatraju općinski vijećnici.

S. PANCIROV 

panije o ustupanju prava grad
nje na temelju kojeg se Župani
ja može uknjižiti kao vlasnik no- 
voizgrađene ambulante. Pro
jekt je izradio Arhitektonski pro
jektni zavod iz Zagreba a radovi 
na gradnji ambulanta i stanova 
na Žirju i Kapriju procjenjuju se 
ria oko milijun i pol kuna.

-Što se tiče Kaprija tamo 
se ambulanta u kojoj su također 
uvjeti rada vrlo loši, nalazi na pri
vatnoj imovini te upravo poku
šavamo naći prikladno, novo ze
mljište na kojem bi se kaprijska

KNIN exPRESS
HUČE PO MJERI ZA 

»DINARKU« I »KNINJANKU«?
Djelatnike »Dinarke«, ko

ji još od ožujka ne pri
maju plaću, razveseli
la je nedavna odluka hrvatske 

Vlade o prihvaćanju progra
ma sanacije te kninske trgova
čke kuće. Uprava tvrtke naja
vila je da će radnicima do Bo
žića biti isplaćeno i nekoliko 
zaostalih plaća, kako bi opti
mističnije ušli u novu godinu, 
u kojoj se očekuje i realizacija 
sanacije.

Veliki razlog zbog čega se 
Vlada RH odlučila na sanaciju 
trgovačkog poduzeća u Kni
nu; jest socijalni moment jer 
bi otpuštanje 137 »Dinarki- 
nih« radnika imalo teške po
sljedice za ionako teško soci
jalno stanje u Zvonimirovu 
gradu. Drugi je razlog jam
stvo splitskog »Brodomerku- 
ra«, većinskog vlasnika »Di
narke«. o stabilizaciji tvrtke i 
budućem pozitivnom poslova
nju.

»Brodomerkur« je podsjeti
mo, većinskim vlasnikom 
kninske tvrtke postao poče
tkom ove godine, no umjesto 
najavljenog oporavka »Dinar- 
ke«, tvrtka se našla u dosad 
najtežoj situaciji. »Dinarkin« 
račun u blokadi još je od stu
denoga prošle godine, a gubi
ci u poslovanju za 1997. godi
nu iznose 23,1 milijuna kuna. 
Prijedlog Hrvatskom fondu za 
privatizaciju za ponavljanje

Shema ambulante na Žirju

ambulanta gradila — kaže Darja
na Belamarić-Stojanović.

U županiji očekuju da će 
izgradnja ambulanta na Žirju i 
Kapriju biti uvrštena, kako je i 
obećano, u državni proračun. 
Preuređenje ambulanta na Zlari- 
nu u Prviću je u tijeku pa će, uko
liko se sljedeće godine izgradi i 
nova žirjanska ambulata to biti 
prvi koraci k poboljšanju uvjeta 

postupka pretvorbe upućen 
je još u lipnju, nakon čega su 
predstavnici tvrtke i gradskog 
poglavarstva održali niz sasta
naka s nadležnim ministarstvi
ma kako bi se našlo rješenje 
za probleme »Dinarke«.

Prihvaćanje prijedloga sa
nacije preduvjet je za normal
no funkcioniranje »Dinarke«, 
no uspješnost poslovanja u 
budućnosti u rukama je upra
ve i zaposlenih, smatra direk
tor »Dinarke« Damir Velić. 
Ipak svi vjeruju da »Dinarki« vi
še neće trebati pomoć drža
ve, s obzirom na to da je preu
zima jedna od najuspješnijih 
trgovačkih kuća u Hrvatskoj 
— splitski »Brodomerkur«. U 
idućem razdoblju »Dinarku« 
očekuje reorganizacije poslo
vanja i ponovno osvajanje trži
šta. te uklapanje u »Brodo- 
merkurov« sistem rada.

Planira se investiranje u 
kompjutorski sistem, uređiva
nje postojećih trgovina i rob
ne kuće, kao i drugih poslov
nih prostora u Kninu koji tre
nutno nisu u funkciji, skladiš
nih prostora, te otvaranje vele- 
trgovačkog centra za prehra
nu.

Osim »Dinarke«. dolazak 
nove godine u boljem raspolo
ženju dočekuje i tekstilna tvor
nica »Kninjanka«, koja će ob
noviti proizvodnju u suradnji 
s konfekcijskom industrijom 
NIK. 

primarne zaštite na šibenskim 
otocima. Uz to, županijska upra
va nastoji, kako saznajemo, rea
lizirati planiranu izgradnju .heli- 
droma najvjerojatnije na Žirju, 
Žaknki i Zlarinu, a do 2000. go
dine Sibensko-kninska županija 
nabavit će i desetmetarski brod 
sa svom potrebnom‘medicin
skom opremom za primarno 
zdravstvo na otocima.

S. GRUBIĆ

»Kninjanka« je nedavno 
održala skupštinu dioničara, 
uz izbor uprave i nadzornog 
odbora, te direktora Milana 
Grahovca, koji je i dosad bio 
na rukovodećoj poziciji. Glav
ni program »Kninjanke«, po 
kojemu je ta tvornica bila po
znata i prije rata, jest proizvod
nja hlača. Zasad se planira go
dišnja proizvodnja oko 20 ti
suća pari muških hlača. NIK i 
»Kninjanka« zasad će pokre
nuti jednu proizvodnu liniju, 
gdje se planira zaposliti oko 
35 djelatnika. Za nekoliko 
mjeseci u planu je osposoblja
vanje još jedne proizvodne li
nije uz dodatno zapošljava
nje, tako da bi »Kninjanka« 
osigurala u kratkome vreme
nu radna mjesta za oko 90 
djelatnika. U »Kninjanki« vje
ruju da neće imati poteškoća 
s potrebnim kadrovima, jer 
nezaposlenih djelatnica tek
stilne struke zasad na knin
skom području ima dovoljno.

»Kninjanka« dakako, neće 
niti približno iskoristiti svoje 
kapacitete, niti dostići prijerat- 
ni broj od 800 zaposlenih, ali 
bi i sadašnje najave-za Knin bi
le vrlo značajne. »Kninjanka« 
uz suradnju s NIK-om planira 
realizirati i vlastite proizvode, 
te u sklopu tvornice otvoriti 
prodajni prostor gdje bi te pro
izvode ponudila kupcima.

Ž.JURAS
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| ALEKSANDAR Ale GUBERINA, JEDINI SLOBODNI UMJETNIK U ŠIBENIKU

NE PAČAM SE U TUĐE POSLOVE, 
A JOŠ MANJE U TUĐE NOVCE!
Akademski kipar Ale

ksandar Ale Guberi- 
na jedini je slobodni 
umjetnik u Šibeniku. O tome 

u šali zna reći »Nitko nije ša
šav kao Alel«, jer ovaj grad, 
premda je iznjedrio mnoga 
imena, davno je prestao biti 
središte kulturnog i umjetni
čkog života i samo su rijetki 
umjetnici od baroka do da
našnjih dana odabirali Šibe
nik kao mjesto življenja i 
stvaranja. No, za Alu Guberi- 
nu stvaralaštvo je čini se ne
zamislivo bez življenja u Ši
beniku i odlaska na ribe kad 
to vrijeme dopusti, bez nje
gova ateljea na Gorici i ne
davno kupljene kuće u Ulici 
Jurja Dalmatinca koja je, ka
ko kaže pripadala slavnom 
meštru. Štoviše, moglo bi se 
reći kako je posljednjih godi
na ovaj Šibenčanin, s neizo
stavnom francuzicom i ka
rakterističnom bradom i br
kovima koje je u proteklih tri
desetak godina obrijao sa
mo u tri navrata — kada je 
bio u zatvoru u Staroj Gradi
ški i kada je otišao u Ameri
ku, naprosto zatrpan po
slom.

• Samo u zadnje dvije 
godine imali ste četiri sa
mostalne izožbe, ali ste ra
dili i druge stvari?

- Ove sam godine radio i 
dvije skulpture, nazovimo to 
oscarom, za Međunarodni 
festival turističkog filma u 
Splitu i Večer dalmatinske 
šansone u Šibeniku. Ovih da
na dovršio sam replike za dr
žače s katedralnih vratnica, 
a privodim kraju i glavu sv. 
Petra koja nedostaje u vijen
cu glava iznad glavnog po
rtala na katedrali.

Lik sv. Petra
• Jeste li radili novu gla

vu, ili je prihvaćen vaš pri
jašnji rad za koji ste sami 
sebi bili model?

- Prva varijanta bila je 
moj autoportret sa čim se 
složio i Joško Ćuzela, no vje
rojatno su mu neki to zamje
rili, pa se odustalo od toga. 
Uostalom, zna se po prilici 
kako je izgledao sv. Petar 
bez obzira na umjetnikovu 
slobodu. Osim toga u ovoj 
sam godini radio sanaciju 
fontane u gornjem dijelu 
đardina, a i postolje i puto za 
srednji đardin spremni su za 
brončani odljev. Istodobno 
sam radio za svoju galeriju. 
Nedavno sam sa suprugom 
i sinom Mariom bio na kra
ćem odmoru u Italiji. »Napu
nili smo baterije« i sada sam 
ponovno oran za posao.

• Vi dobro surađujete 
sa šibenskim Konzervator
skim odjelom, a početkom 
iduće godine krećete u no
vi projekt?

- Riječ je o obnovi goti
čke bifore na kući Blaće u 
povijesnoj gradskoj jezgri, a 
taj sam posao dobio na na
tječaju premda imam loša

Jedini šibenski akademski kipar koji je zadnjih neko
liko godina naprosto zatrpan poslom tvrdi kako bi 
danas sve izgledalo drukčije da u njegov život kao 
Bogom dana nije ušla njegova supruga Silvana

iskustva s natječajima. Ja 
čak nisam htio sudjelovati, 
ali je Ivo Šprljan moju ponu
du koju sam ja Konzervator
skom odjelu poslao puno pri
je bez dogovora sa mnom 
uvrstio u natječaj. Oni su 
prethodno bili vrlo zado
voljni načinom na koji sam 
napravio portal na palači 
Draganić koji su meniju ate
lje dovezli u karijolama u sto
tinama komada. Jednom po
sebnom metodom sam to 
spojio tako da ni sam danas 
ne mogu vidjeti gdje se to 
spajalo.

Obnova bifore je vrlo za
htjevan posao. Mnogi dijelo
vi nedostaju i treba napraviti 
nove. Bifora je vrlo lijep arhi
tektonski detalj i za mene će 
biti pravi izazov ubacivati no
ve dijelove i to jednom no
vom metodom koju sam 
sam osmislio.

Žalim ostaviti trag u 
Šibeniku

• Kad je đardin obnov
ljen, a u srednjem dijelu ni
je napravljena fontana s pu
tom kako je dogovoreno za 
vrijeme dok je Ante Šupuk 
bio gradonačelnik, čulo se 
kako je sadašnji gradona
čelnik odustao od tog po
sla s vama?

- Ne. taj ugovor i dalje sto
ji. Zastoj je nastao jer Pogla
varstvo nema novca. Ja 
sam dobio akontaciju ove 
godine, a puto će biti uskoro 
gotov, kao i jezgra fontane. 
Slijedi odljev u bronci za što 
treba oko 25.000 DEM. Za 
to sada Grad stvarno nema 
novca. Kada će biti, ne 
znam, jer ne pačam se u tu
đe postove, a ponajmanje u 
tuđe novce\ Što se mene ti
če, mogu čekati. Važno mi 
je samo da se to ipak posta
vi, jer kao umjetnik koji se ro
dio i živio u ovom gradu žer 
lim u njemu i ostaviti neki 
trag, kad već nisam prošao 
na natječaju za Petra Kreši
mira.

• Vi ste se javno pobuni
li protiv odluka i načina ra
da ocjenjivačkoga suda, 
osporavali ste njegovu legi
timnost i najavili sudsku tu
žbu. Jeste li to i napravili?

- Ne. Odustao sam od to
ga jer sam shvatio da se ne 
mogu s rogatima bosti. S 
druge strane to oduzima pu
no energije, izludilo me, odu
zelo bi mi mir tako da sam te 
godine bio stvaralački goto
vo blokiran. Igrati se papiro- 
logijom, nije za mene. Uosta
lom, ti sudski procesi strani 
su mom poslu. Meni treba 

mir! Treba mi da bih mogao 
stvarati! Drago mi je što 
sam uspio sačuvati mir u 
svojoj obitelji u svom ate
ljeu. Natječaj je bio i prošao, 
a mi ćemo dobiti spomenik 
takav kakav ćemo dobiti. Za 
mene je to zatvorena knjiga. 
Mir mi je, kažem to opet, po
treban da bih mogao napra
viti onu stvaralačku sintezu 
svijesti i podsvijesti. Jedino 
tako moguće je napraviti 
umjetničko djelo! Zato ja 
dramatično branim taj svoj 
mir!

• Mir o kojem govorite 
narušio je i izbor novog ši
benskog grba i u vezi s tim 
najavili ste pokretanje tu
žbe?

- Riječ je o slučaju u ko
jem sam pokraden. To je 
isto kao da netko majci ukra
de njezino dijete. Naime, na 
sjednici Gradskog vijeća pri
je početka ljeta usvojen je 
prijedlog za novi grb grada 
koji je dao Mladen Stojić iz 
Rijeke. Kada sam u »Slobo
dnoj Dalmaciji« vidio taj grb, 
shvatio sam da je riječ o gr
bu koji sam predložio još ka
da je bio prvi natječaj, na
kon kojeg je uz doradu, pri
hvaćen rad Branka Lovrića 
Caparina. Odmah sam Grad
sko poglavarstvo izvijestio

Snimio: Radovan GOGER 

kako je riječ o plagijatu, no 
mimo tog mog dopisa, na
kon burne rasprave, novi je 
grb prihvaćen. U ovom slu
čaju neću odustati od suda, 
jer ne dam gušta! Na kraju, 
taj sam grb ja napravio, jav
no ga predstavio, prodaje se 
već nekoliko godina u mojoj 
galeriji i bez obzira što Stojić 
tvrdi da ga nije nikad vidio, 
vrlo se jednostavno može 
dokazati kako je riječ o plagi
jatu.

• Kažete kako su zad
nje godine za vas stvarala
čki vrlo plodne, a vaši prija
telji i poznanici često ističu 
kako je za to uveliko zaslu
žna vaša supruga Silvana?

- Da nije nje siguran sam 
da bi puno toga bilo drukči
je. Sretna je okolnost to što 
je ona Primoštenka, a to su 
neviđeni radoholičari. U po
četku sam se tome opirao, 
ali sam brzo shvatio da je to 
uzalud. Zapravo ona je Bo
gom dana za mene, jer je u 
mom životu trebalo napravi
ti rez, jer bih se ja znao pre
pustiti trenutačnim željama 
i osjećajima. Međutim od 
1992. kada je Silva ušla u 
moj život počeo sam shvaća
ti što je bitno, Što je na pr
vom mjestu, a što je sekun
darno. U njoj sam našao su

govornika, pomoćnika ... 
Osim toga ona ima jednu 
kvalitetu koju Primoštenci 
nose u sebi a to je »šćediti, 
šćediti i šćediti«... ha, ha, ha 
... Imaju takvo ljepilo na ruka
ma, takvo, da novac koji njoj 
dođe u ruke teško izlazi iz 
njih! To je valjda primošten- 
ski sindrom!

Stvarati i konzumirati
• Na izmaku smo još je

dne godine i često se čuje 
da u gradu koji gospodar
ski i socijalno tone, jedino 
se dobre stvari događaju u 
kulturi? Slažete li se s tim?

- Ja bih rekao da se u Ši
beniku dogodilo čudo bez 
presedana. Činjenica je da 
umjetnost uvijek ide tamo 
gdje su novci. U Šibeniku se 
očigledno događa nešto što 
nema veze s tom tezom, a ja 
bih rekao da je to dokaz žila
vosti Šibenčana koji su vrlo 
velikodušni i spremni na vo
luntarizam kada je riječ o 
umjetnosti. Pazite, Pavao 
Roca je u ovom gradu napra
vio toliko izložbi koliko mno
gi ne mogu ni sanjati u eko
nomski stabilnijim sredina
ma. Zatim tu su Viljac i Ša
rac koji su u sredini koja ne
ma novca pokrenuli Festival 
dalmatinske šansone. Osim 
toga dogodio se i MDF koji 
je bio vrlo uspješan i doživio 
svojevrsni povratak. Tu su 
još i brojni koncerti, promo-/ 
čije, izdavaštvo Gradske knji/ 
žnice Juraj Šižgorić, naš Žu* 
panijski muzej. S obzirom 
na broj stanovnika i broj kul
turnih događaja, mislim da 
se ni jedan Zagreb na taj na
čin ne može podičiti. Sve je 
to rezultat izuzetne volje i 
pregalaštva ljudi u šiben
skoj kulturi, jer napraviti toli
ko kulturnih manifestacija u 
ovom gradu, to je naprosto 
fantastično!

• Postoje li po vašem 
mišljenju neke neuralgične 
točke koje su šibensku kul
turu pritiskale i u ovoj godi
ni?

- Mislim da je trebalo ob
noviti kazalište. Trebao se 
pronaći novac za to, jer bi Ši
benik imao daleko više kul
turnih događanja i što je naj
važnije, stvorio bi se i naš 
dramski ansambl. Jer, ja već 
godinama govorim kako je 
najveći problem Šibenika to 
što se ovdje događaju repro
duktivne kulturne manifesta
cije, a Šibenik će doći na 
one grane kojima pripada 
tek kada u svojoj sredini bu/ 
demo stvarali umjetnost f 
mi, kada se stvori stva/ 
čka klima. Nije dovoijn/ 
mo dobiti već gotovu/ 
stavu, izložbu, kon/ 
Sve to može se stv 
ovom gradUyMi iry 
lentiranu df / 
Oni nas obr /
Nije dovr 
mirati^ 
jem< /



IMA LI »LUKADRVO« IZGLEDA ZA OPSTANAK?

Kakvo je danas stanje 
u »Lukadrvu« i kakvi 
su izgledi za buduć
nost tog poduzeća koje je 

do prije nekoliko mjeseci 
zbog smjenjivanja rukovod
stva. bilo još jednom šiben
skom aferom. 0 tomu govori 
direktor poduzeća Dubrav
ko Mikuličić Duka, i predsje
dnik Nadzornog odbora »Lu- 
kadrvo« d.o.o. Svetin Pa- 
pak.

Gotovo uglas govore da 
su zatekli i naslijedili kata
strofalno stanje. Blagajnu 
praznu, ogromna dugovanja 
prema vjerovnicima koje do
sežu tri milijuna maraka, po
traživanja od poslovnih part
nera koja je teško naplatiti. 
Tom nizu svakako treba do
dati i neriješene odnose sa 
sarajevskim »Šipadom« koji 
i nadalje polaže pravo na 
»Lukadrvo«. Sedamnaest 
mjeseci zaposlenici »Lukadr
va« nisu primali plaću. Da
nas primaju minimalac, ali 
za 92 zaposlenika nema do
voljno posla. »Lukadrvo« ne 
radi, kako se to kaže, punim 
kapacitetom. Jedini ugovor 
koji sada imaju je s GTH iz 
Austrije, a to znači prihvat i 
prosljeđivanje robe, uglav
nom drvene građe, dvade
set tisuća kubika godišnje.

- To je za nas premalo. Da 
je barem dvostruko više, ta
da bi se moglo normalno ži
vjeti. Ali, neovisno o svim ne
daćama i problemima koje 
smo naslijedili dolaskom na 
rukovodeća mjesta u kolovo
zu ove godine, vjerujem da 
»Lukadrvo« ima budućnost, 
kazao je direktor Mikuličić.

Kraj je poslovne godine, 
treba ugovoriti nove poslo
ve, obnoviti ugovor s austrij
skim partnerom, ali se oče
kuje otvaranje novih moguć
nosti i poslova s drugim part
nerima. On stoje pomalo ne
razumljivo u cijeloj situaciji 
je da je »Lukadrvo« privatizi
rano, a imovinu procijenjenu 
na 102.400 kuna »otkupili« 
su mali dioničari. Njih 128 
djelatnika otkupilo je taj te
meljni kapital. Premda cifra 
izgleda pomalo smiješna i ni
štavna, to je jedino pozitivno 
- kazat će Mikuličić - što su 
naslijedili od bivšeg rukovod
stva,

- Javnosti je više ili manje 
poznato sve što se zbivalo 
oko »Lukadrva«, no kao pred
sjednik Nadzornog odbora 
moram kazati da smo od sa
mog početka rješavanja sta
nja u ovom poduzeću imali 
potporu od aktualnih župa
nijskih vlasti. U pripremi 
smo programa sanacije, skla
panja novih poslovnih ugo
vora i vjerujemo da ćemo i 
nadalje nailaziti na političku 
potporu, jer ona je nama i te 
kako potrebna, rekao je Sve
tin Papak.

Upali u »kasetu 
brokava«

Zašto su se uopće prihva
tili rukovodećih mjesta u ta
ko teškoj situaciji u kojoj se 
našlo »Lukadrvo«. Odgovara
ju da je to bio jedini način da 
se prekinu sve dotadašnje 
nezakonite radnje koje su se 
tij tom poduzeću događale.

>ali su potporu radnika i s 

ciljem da se spasi poduzeće 
pristali na to. Premda grcaju 
u gubicima, od države do da
nas nisu tražili niti dobili fi
nancijsku pomoć.

- Upali smo u »kašetu bru- 
kava«. ali izdržat ćemo. 
Osim već spomenutih pro
blema suočeni smo i s pro
blemom viška radnika. Dva
desetak je tehnološkog vi
ška, ali moram naglasiti da 
se neki među ovima koji se 
vode kao zaposlenici »Luka
drva« ponašaju vrlo neodgo
vorno. Na žalost, nerijetko 
sam kao direktor u situaciji 
da moram ljude moliti da do
đu na posao i rade. S druge 

S. Papak Na nadležnim državnim službama je da istraže istinu, a mi im s podacima i dokumentima s 
kojima raspolažemo izlazimo u susret

strane, isto tako nam je po
znato da rade negdje sa stra
ne, na crno. Teško mi je, jer 
čovjek sam, takvim osoba
ma jednostavno dati otkaz, 
ali bojim se da ću na to biti 
primoran, kazao je Mikuličić.

Za sve naslijeđene proble
me »Lukadrva« terete biv
šeg direktora Nikšu Sršena. 
Njega je, kazuju sugovornici 
s direktorskog mjesta su
spendirala uprava tadašnjeg 
»Sipada« sa sjedištem u Sa
rajevu, još u rujnu 1993. go
dine. Nedugo iza toga protiv 
njega je podnesena i krivič
na prijava zbog zloporabe 
položaja jer je, prema prijavi 
(koju su nam pokazali) bivši 
direktor prodao dvije i pol ti
suće kubika bukove građe u 
pola cijene, za što je matič
na kuća bila oštećena u izno
su od oko 400.000 maraka.

Plaća nije bilo - ali 
milodara je!

- Postavlja se pitanje ka
ko je on sve te godine nakon 
što je službeno suspendiran 
s direktorskog mjesta mo
gao raditi taj isti posao. U 
tom razdoblju zapošljava sa
vjetnika u Zagrebu, za koje
ga kasnije doznajemo da je 
njegov zet, koji se ovdje nika
da nije ni pojavio. Redovito 
je primao plaću u neto izno
su od pet tisuća kuna. Zapo
slio je i pomoćnika ... Ima tu 

još niz stvari koje nama na
prosto ne idu u glavu. I narav
no, pitanje kako je sve to mo
gao raditi ako je bio, a iz do
kumenata vidite, suspendi
ran. K tomu moram kazati 
da zaposlenici nisu primali 
plaću, a istovremeno su se 
šakom i kapom, kako kaže 
narod dijelili milodari. I opet 
kako komu. Primjerice žen
skom KK »Šibenik« dodijelje
no je 2000 kuna, a KK »Dal- 
magradnji« dvadeset tisuća 
maraka. Gospodin Sršen je 
imao u bruto iznosu plaću 
od 19.600 kuna, njegov po
moćnik 12.000, kao i po
moćnica, dok je većina fias 

bila u HV i živjela od vojničke 
plaće koja je tada iznosila 
1400 kuna. S druge strane, 
nužno je postaviti i pitanje 
mutnih radnja. A da je toga 
bilo, očito je. Nismo mi naiv
ni, samo nije na nama da utv
rđujemo tko je u pravu, a tko 
u krivu. No, činjenica je i to 
da su iznosi za reprezentaci
ju enormni. Za prvih šest 
mjeseci ove godine radnici 
nisu dobili niti jednu kunu za 
plaću, a troškovi za reprezen
taciju - što je nalaz financij
ske policije - bili su više od 
sto tisuća kuna, ogorčeno je 
govorio Papak. Prema njego
vom sudu kola su krenula ni
zbrdo 1993. godine s »ne
stankom« broda daske, te 
od tada sarajevski »Šipad« 
nije dostavljao niti jednog di
nara ispostavi u Šibeniku. 
Velik novac je okrenut dola
skom IFOR-a, nastavlja Pa
pak, ali su oni utrošeni u tko 
zna koje svrhe i za kakve mi
lodare.

- Čitavu 1994., 1995., i 
četiri mjeseca 1993. godine 
ljudi nisu dobili niti kune, da 
bi 1996. godine kada je do
šao IFOR, zarađeno oko četi
ri milijuna maraka. Bivša 
upraVa se nije sjetila isplatiti 
niti jednu zaostalu plaću svo
jim djelatnicima. Mi se da
nas, na žalost, nalazimo u si
tuaciji kada moramo sud
skim putem potraživati ono 
za što smo zakinuti. I kakva 

je naša situacija? Vrlo smiješ
na i nesvakidašnja. Istovre
meno moramo braniti intere
se ljudi i interes poduzeća. 
To je uistinu jedna nezahval
na situacija. No, neovisno o 
svemu vjerujem da ćemo iz 
ovoga stanja isplivati, te da 
ćemo uspjeti stati na vlastite 
i zdrave noge. To što je bilo, 
ostaje iza nas. Na nadležnim 
državnim službama je da 
ispitaju i utvrde tko je za sve 
ovo kriv, a na nama je da ide
mo dalje, da pronalazimo po
slove i osiguramo kruh za 
stotinjak šibenskih obitelji.

Zanimljiv je još niz, zapra
vo nerazumljivih stvari, po
put odluke Zagrebačke ban

D. Mikuličić-Duka Treba ugovoriti nove poslove, jer •Lukadrvo* jedino tak\

Na nadležnim vlastima je dc 
šibenskog »Lukadrva« • TI 
privredni kriminal i hoće li 
biti riješen • Dok ugovaraju 
vjeruju da će ubrzo sve izaći i 
su isključene mogućnosti da ; 
ba odmotati seže i dalje od i

ke na čiji račun je dostavlje
no 21 5.00 maraka za »Luka
drvo«, uplaćeno od strane 
IFOR-a, a na ime odštete na
nesene korištenjem terena. 
U međuvremenu, kazuje Mi
kuličić, pojavilo se poduzeće 
AZUR-TRADE iz Splita, s 
istim matičnim brojem kod 
bivšeg »Šipada« u Šibeniku. 
Porezi i prirezi su se uplaćiva
li na račun tog poduzeća. 
Što je u tome jasno, a što ne
jasno? Može se dogoditi da 
greškom jedna ili dvije upla
te stignu na »krivi« žirora- 
čun, ali da to traje godinu da
na ... To je već upitno. Iza sve
ga, kažu sugovornici, nalazi 
se niz kriminalnih radnji, ali i 
ono što znaju, pa i ime i prezi
me vlasnika AZUR-TRADE, 
je na nadležnim državnim or
ganima da ga otkriju. Tako
đer je nemoguće povjerova
ti da netko u jednom danu 
potroši 166.924 kuna za 
»poslovni« ručak u jednom 
od uglednih šibenskih lokala 
1997. godine dok je bivši di
rektor bio na vlasti.

Na financijskoj i kriminali
stičkoj policiji je da razjasni 
ovaj slučaj i sve što se zbilo s 
novcem kojeg je »Lukadrvo« 
zaradilo, ali ga nije radnici
ma podijelilo, te gdje je »ne
stao«. i u čijim džepovima je 
završio. Ili je riječ o »klupku« 
kojega je teško iz tko zna ko
jih razloga odmotati. Možda 
to klupko seže dalje od Šibe
nika.

K. RUDAN
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Gradsko vijeće Drniša pri

hvatilo je proračun Gra
da Drniša u iznosu od 14 
milijuna i 750 tisuća kuna za slje

deću godinu. Od toga će grad Iz 
vlastitih izvora osigurati 4 miliju
na i 750 tisuća kuna a 10 miliju
na kuna u gradsku će blagajnu 
biti doznačeno iz državnog pro
računa. Glavnina novca planira 
se utrošiti na obnovu i razvitak, 
tako da vijećnioi nisu imali hitni
jih primjedbi na prethodnu odlu
ku o raspodjeli novca koju je do
nijelo Gradsko poglavarstvo. Vi
jećnik HSS-a Ante Kosor upitao 
je: zašto je za gradnju tržnice I 
pripadajućih joj poslovnih pro
stora namijenjeno milijun i 600 
tisuća kuna i predložio da se dio 
tih sredstava uloži u uređenje 
mrtvačnice i gradskih groblja. 
Kosorov prijedlog nije prihva
ćen, već je većinom glasova vi
jećnika HDZ-a izglasan postoje
ći prijedlog proračuna Gradskog 
poglavarstva.

Popraćen pohvalama vijećni
ka prihvaćen je prijedlog potica
nja malog i srednjeg poduzetniš
tva, ali su pri glasovanju za ovaj 
prijedlog dvojica vijećnika 
HSS-a ostala suzdržana zbog, ka
ko su istaknuli, nejasne jezične 
formulacije.

Govoreći o ovom programu 
saborski zastupnik i vijećnik 
Gradskog vijeća Ante Dželalija 
je naglasio važnost malog i sred
njeg poduzetništva u gospodar
skom razvitku ovog područja.

Kako je kazao Dželalija, teško je 
očekivati ulaganja u velike go
spodarske projekte, dijelom 
zbog općeg stanja u gospodar
stvu a i zbog toga što je potica
nje razvitka malog i srednjeg po
duzetništva pristupačnije i u nje
mu svoj interes može naći veći 
broj stanovnika ovoga kraja, po
sebice razvojačeni branitelji, 
istakao je Dželalija. Među vijeć- 
ničkim pitanjima bilježimo dva 
pitanja Ante Jerkovića vijećnika 
HSS-a. Prvo se odnosilo na za
konsku utemeljenost plaćanja 
županijskog doprinosa za utroše
nu vodu, što krajnjim korisnici

ma na području Drniša znatno 
povisuje cijenu vode, a drugo na 
mogućnost da se na zajedničkoj 
sjednici u Drnišu okupe vijećnici 
Gradskog vijeća Skradina i Op
ćinskog vijeća Promine kako bi 
raspravili o stanju u Nacional
nom parku Krka. Predložio je da 
Šibenik koji ne paraticipira u pro
storima Nacionalnog parka Krka 
sjedište uprave prepusti Drnišu, 
Skradinu ili Oklaju.

Odgovarajući na postavljeno 
pitanje gradonačelnik Ante Ma- 
tić kazao je da odgovor na po
stavljeno pitanje ne može dati 
zato što se o njemu nije očitova

la Šibensko-kninska županija ko
ja je i propisala takav oblik izda
vanja u svrhu zaštite voda i zašti
te prostora od nereguliranog izli
jevanja vode, čime se općinama 
i gradovima unutar ovog prosto
ra dodatno povisuje cijena kub- 
nog metra pitke vode.

Zbog odlučivanja o prijedlo
gu da se na jednu od sjednica 
Gradskog vijeća pozovu vijećni
ci grada Skradina i općine Oklaj 
zatraženo je petominutno savje
tovanje vijećnika HDZ-a, nakon 
kojeg je prijedlog stavljen na gla
sovanje i naposlijetku odbačen. 
Na sjednici je usvojen i novi na

čin obračune naknada članovi
ma Gradskog vijeća, Gradskog 
poglavarstva i članovima njiho
vih radnih tijela i imenovanja Mi
lene Nakić na mjesto ravnatelji
ce Dječjeg vrtića u Drnišu,

Na sjednici je bilo riječi o na
lazu državne revizije o poslova
nju Dječjeg vrtića Drniš u kojem 
su uočene nepravilnosti u raspo
laganju kapitalnim sredstvima, a 
zbog čega je pokrenut postupak 
utvrđenja kaznene odgvornosti 
vodećih osoba u toj ustanovi. 
Upravo je pitanje odgovornosti 
za spomenute nepravilnosti po
stavio vijećnik HSS-a Ante Ko
sor koji je uprtom je li grad Drniš 
vlasnik ili investitor projekta 
gradnje dječjeg vrtića, implici
rao i pitanje njegove odgovorno
sti u nepravilnostima vezanim 
uz raspolaganje kapitalom prili
kom izgradnje. Shvativši upuće
nu poruku gradonačelnik Matić 
je odgovorio: — Grad se u ovom 
slučaju odnosio kao investitor a 
ne kao vlasnik i posve je jasno 
na čiju se adresu može staviti 
isključivi prigovor u postupanju. 
A o kaznenoj odgovornosti, ako 
je ima konačnu riječ dat će pra
vosudni organi.

Pokušaj dijela vijećnika da ra
spravljaju o nalazu Državne revi
zije o poslovanju Dječjeg vrtića, 
gradonačelnik Matić je otklonio, 
s napomenom da Gradsko vije
će, istina, može komentirati Na
laz, ali, s druge strane, nema ni
kakvih nadležnosti za kontrolu 
rada Državne revizije.

A.GRCIĆ

DVA I POL MILIJUNA KUNA ZA SOCIJALNU SKRB IZ GRADSKOG PRORAČUNA U NAREDNOJ GODINI

oimtoM moš z« s«im^
Za sljedeću godinu iz grad

skog je proračuna izdvoje
no 2 milijuna kuna za pro
gram socijalne skrbi. To je pola 

milijuna kuna više nego što je 
ove godine izdvojeno novčanih 
sredstava za gradski socijalni 
program.

Podsjetimo, polovicom ožuj
ka ove godine grad Šibenik sklo
pio je ugovor sa šibenskim Cen
trom za socijalnu skrb o proved
bi socijalnog programa. Šibenik 
je bio jedan od prvih gradova ko
ji su potpisali takav ugovor pro
vodeći time zakonsku odredbu 
prema kojoj su gradovi i općine 
obvezni iz proračuna izdvojiti 
najmanje 5 posto svojih sredsta
va. Od milijun i pol kuna, koliko 
je grad za socijalu osigurao u 
ovoj godini, posredstvom šiben
skog Centra za socijalnu skrb 
moglo se namjenski utrošiti ne
što više od polovice tog novca. 
Preostali dio sredstava dobili su 
Centar za psihosocijalnu pomoć

Ove godine Šibenik je bio jedan od rijetkih gradovq koji je ugovo
rom odredio suradnju s Centrom za socijalnu skrb. Jednaka se odlu
ka očekuje i u narednom proračunskom razdoblju, a u Centru ističu 
da je to, u šibenskim uvjetima, najbolji način za raspodjelu proračun
skog novca namijenjenog gradskoj »socijali«
stradalnicima Domovinskog ra
ta, Udruga Faust Vrančić za po
moć i njegu u kući i Caritasova 
pučka kuhinja, a dio je novca na
mijenjen za troškove javnog 
gradskog prijevoza djece i rodbi
ne poginulih branitelja kao i za 
srednjoškolce iz socijalno ugro
ženih obitelji s troje i više djece.

Prema riječima Nede Klarić, 
ravnateljice šibenskog Centra 
za socijalnu skrb, novac iz grad
skog proračuna koji je namije
njen za pomoć najugroženijim 
građanima od velike je pomoći 
za sustav socijalne skrbi koji se 
provodi jer je novim zakonom 
niz oblika socijalne skrbi preba
čen s državne razine na razinu lo
kalne samouprave. Prije svega 

tu je riječ o pomoći za podmire
nje troškova stanovanja. Šiben
ski je centar za socijalnu skrb ti
jekom ove godine troškove sta
novanja platio za 208 socijalno 
ugroženih građana, za što je 
utrošeno oko 400 tisuća kuna. 
U najvećem broju slučajeva na
jugroženijim građanima Šibeni
ka plaćao se podstanarski smje
štaj.

Većina ljudi kojima smo pru
žili pomoć u plaćanju troškova 
stanovanja već se nalazi u na
šem sustavu skrbi. Ali među nji
ma ima i onih koji nisu u sustavu 
skrbi i imaju tako male prihode 
da im je pomoć nužna, a prema 
novom zakonu Centar im nije vi
še u mogućnosti pružati takvu 

novčanu pomoć, kaže Neda Kla
rić.

Ove je godine gradski socijal
ni program predvidio i pomoć u 
prevladavanju posebnih pote
škoća kao što su bolest, smrt čla
na obitelji ili, pak, problemi u od
goju djece. Za taj vid socijalne 
pomoći kojim je do sada obuhva
ćeno 25 osoba, iz gradskog je 
proračuna predviđeno 150 tisu
ća kuna što je najvećim dijelom 
već i potrošeno. Posredstvom ši
benskog Centra provodili su se 
još neki oblici pomoći kao što je 
novčana potpora pogrebnih tro
škova te jednokratne novčane 
pomoći socijalno najugroženiji
ma radi prevladavanja nekih izni
mno teških životnih prilika. Cen
tar je pružio i pomoć djeci iz 

ugroženih obitelji koje se nalaze 
u sustavu socijalne skrbi, pa ta
ko za 169 djece plaća marendu 
u šibenskim osnovnim školama.

U šibenskom Centru za soci
jalnu skrb vjeruju da će i sljede
će godine potpisati s gradskom 
upravom sličan ugovor o proved
bi gradskog socijalnog progra
ma. Prema nekim saznanjima, 
uz grad Šibenik jedino su još Osi
jek i Varaždin potpisali sličan 
ugovor s tamošnjim centrima za 
socijalnu skrb. U Osijeku je soci
jalni program bio težak 23 miliju
na kuna. Naravno, s većim nov
čanim sredstvima mogući su i 
drukčiji oblici pomoći kao što je. 
primjerice, kupnja stanova za so
cijalno najugroženije obitelji. 
Međutim, kad se raspolaže s da
leko manjim novčanim sredstvi
ma. jedan od najboljih načina so
cijalne pomoći je upravo spome
nuti program pomoći, kažu u 
Centru za socijalnu skrb koji tre
nutačno brine o četiri i pol tisu
će socijalno ugroženih osoba na 
šibenskom području. S.G.

GALERIJA sv. KRŠEVANA (10.-23. 12.)

IZLOŽBA MATIČINA ODJELA ZA
OD ČETVRTKA DO ČETVRTKA

Zajednička izložba radova 
članova Odjela za likovnu 
umjetnost Matice hrvat
ske Šibenik koja se već tradicio

nalno održava koncem godine, 
otvorena je proteklog četvrtka u 
Galeriji Sv. Krševana. Ovaj put Ši
benskoj se javnosti predstavlja
ju 24 autora s radovima rađe- 
nim u različitim slikarskim tehni
kama. Voditelj Ivo Braniča ističe 
kako se broj članova ovog Mati
čina odjela stalno povećava, i da 
je među njima sve više mladih 
Šibenčana. »Ova izložba kao ma
nifestacija likovnih iskaza stvara
laca našeg kraja, ukazuje samo 
djelomično na raznolikost i slo
ženost problematike s kojom se 
u radu susreću svi ozbiljni likov
ni stvaraoci koji nastoje iznaći 
prave odgovore na probleme u 
vrlo slojevitom i zamršenom svi
jetu likovne zbilje. Možemo pri
mijetiti kako neki te odgovore 
uspješno i pronalaze, što se uo
čava samo ako smo redovito 
pratili rad ovog kruga likovnih 
umjetnika« — napisao je u pred
govoru kataloga Braniča.

Od tehnika najzastupljenije 
su tehnike ulja, tempere, akvare
la, gvaša. pastela, te tuš i olovka.

LIKOVNU UMJETNOST

Josip Perač, predsjednik Hrvatskog saveza invalida rada i Ivo 
Mohorić, tajnik saveza, sastali su se s čelnim ljudima udruga inva
lida rada Šibensko-kninske županije. Na sastanku je najviše riječi 
bilo o predstojećim zakonskim izmjenama, koje će u neizvjesnu 
situaciju dovesti oko 2 tisuće šibenskih i 6 tisuća zadarskih invali
da rada, koji su trenutačno na privremenoj skrbi.• ••

Šibenska »Elektra«, provodeći akciju »Plati potrošeno« isklju
čila je oko tisuću neurednih platiša. Isključeni su mali poduzetnici 
i kućanstva. Zbog nepodmirenih računa među gospodarskim su
bjektima ostao je jedino HPT-Primošten, koji »Elektri« duguje 
350 tisuća kuna. Ostali su, kažu u »Elektri« dogovorili rokove pla
ćanja kojih su se obvezali pridržavati.

Margareta Malger. regionalna povjerenica zaDalmaciju Sindi
kata trgovine Hrvatske, Vinka Radović, direktorica »Plišca«, pred
stavnice sindikata »Šibenke« i županijski povjerenik Saveza sa
mostalnih sindikata Hrvatske Svetislav Dale, sastali su se iza za
tvorenih vrata s direktorom »Šibenke« Zdravkom Plenčom, kako 
bi analizirali i usuglasili sporazum koji je Uprava ponudila na pot
pisivanje djelatnicima izgorjele robne kuće, a koji su primljeni na 
posao u »Plišac«. Odlučeno je da se prava regulirana tim sporan« 
mom odnose i na djelatnike koji su ostali raditi kod franšiza 
izgorjele robne kuće.

Odbor za mladež šibenskog Gradskog poglavarstva p 
je akciju »Mjesec borbe protiv ovisnosti«. Tijekom akcije । 
rana je i javna tribina, provedene su ankete među 
njih škola te potpisivanje peticije.

Cilj akcije je edukativan karakter i sprječavaj 
zloporaba droge.

Raznolikost motiva također je 
prisutna od prepoznatljivih moti
va, veduta i marina, mrtve priro

de, osobnih impresija i ekspresi
ja, od figurativnog do apstrakt- 
n°a- M.L

Zagrebački solisti održali su božični kon 
skoj vijećnici. Koncert je organizirala Glazl

Prip
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TRAŽIMO NOVO IME »ŠIBENSKOM LISTU«

NAŠE DOBA ■ NOVI ŠIBENSKI LIST
Poštovano uredništvo!
Kao dugogodišnji pret

platnik javljam se na vaš 
natječaj za ime novog lista 
i to radi toga što smatram 
da je ime dosta važno u 
uspjehu jednog lista. Cije
nim vašu ambiciju da novi 
list postane -štivo svake 
obitelji u županiji-, ali već 
po temeljnim zakonima 
statistike taj se cilj može 
ostvariti samo ako se list 
bude čitao mnogo šire u Hr- 
vatskj. Da bi list bio atrakti
van u čitavoj zemlji treba i 
ime biti šire prihvatljivo. 
Lokalni atributi u nazivu, 
koliko god nama bih pri 
hvatljrvi, ipak za širu jav
nost djeluju preusko, pa 
čak i odbojno. Od naših 
značajnijih listova samo 
Dubrovački vjesnik ima u 
imenu oznaku grada i to 
onog kojeg ne bez razloga 
jašu sa velikim početnim 
slovom G. Čak i u svijetu 
ime grada u nazivu nose 
samo rijetke novine i to 
pretežno one lokalnih am- 
bicija ih pak one najvećih i 
najznačajnijih gradskih 
sredina. fThe Washington 
Post itd)

Zbog takvih razloga 
predlažem za naziv novog 
lista jedan širi i za čitavu 
javnost prihvatljiv naziv, 
koji bi opet bio prepoznat
ljiv. Stoga predlažem da uz 
novi naslov lista obavezno 
ide i podnaslov, koji bi odr
žavao kontinuitet sa »sta 
rim- Šibenskim listom (i 
svim prethodnicima!). Moj 
prijedlog naslova i podna
slova je sljedeći.

■RŽE ROM
Novi Šbensla list
Atribut-naše-implicira 

da konačno sami krojimo 
svoju sudbinu, a ima u sebi 
nešto od onog šibenskog 
ponosa i prkosa. Inače, aso
cijacija na predratno split
sko »Novo doba- mislim da 
nimalo ne umanjuje vrije
dnost ovog prijedloga Pu
ni naslov asocira na novo 
vrijeme, pa i novo tisućlje
će u koje ulazimo. To ne 
znači da i dalje ne može 
obrađivati teme iz prošlo
sti (kako to sada uspješno 

čine gosp. Bećir, prof. Liva- 
ković, arhitekt Šprljan i 
drugi), ah iz rakursa i za 
potrebe našeg doba

Ovakav naslov bi se la
ko uočio i pamtio, a pitanje 
sklanjanja kod citiranja la
ko bi se riješilo (npr. »pre
ma pisanju šibenskog 'Na
šeg doba’ ih u posljednjem 
šibenskom 'Našem dobu’- 
ih sL) Podnaslov »Novi Ši
benski list- smatram nu
žnim i mnogo boljim od 
onog »Glasilo Županije ih 
si «, a u tom slučaju puni na
ziv (naslov i podnaslov) ne 
trpi dvostruko spominja
nje pridjeva »šibenski« ih 
imena grada, pa i rijeke. 
Prema tome, predlažem 
da zavičajni atribut bude 
samo u podnaslovu, a da 
glavni naslov bude prihvat
ljiv i atraktivan najširim 
krugovima čitalaca u čita
voj Hrvatskoj. Prednost na
slova »Naše doba« prema 
naslovu »Tjednik- je moguć
nost da novina jednom pre 
raste iz tjedne u dnevnu. 
To ne bi trebao biti daleki 
futurizam u informati
čkom vremenu 21. stoljeća.

Ne znam koncepciju Ini 
cijativnog odbora novog li
sta, ah mislim da mnogo vi
še treba pisati o svim pre
dnostima i značaju Šibeni
ka i njegovog kraja za čita
vu Hrvatsku. Npr. šibenski 
kraj zauzima središnje i 
najšire područje južne Hr
vatske sa svim bitnim kori
dorima, s najvećim visina

koji su nam stigli na natječaj za novi naziv 
dvajamo onaj dipl. ing. Ante Seksa, Šibenča
na razliku od većine čitatelja, koji su nam, uz 
j želje, poslali jedan ili više prijedloga, gosp. 
-uda osim naziva predočiti i opsežniju anali- 
»Novoa Šibenskog lista« na pragu 21. stolje- 
mjesta Šibenika u cjelokupnoj slici Hrvatske, 
renosimo u cijelosti s namjerom da s razmi- 
sa upoznamo širu javnost. Natječaj za novo 

---- itvoren je 10. prosinca, a s konačnim 
jedniku upoznat ćemo vas uskoro

ma i gotovo najvećim dubi
nama hrvatskog tla (Jabu- 
čka zavala bi po svim geo
grafskim i inim razlozima 
trebala pripasti našoj žu
paniji) itd. U tehnici Šibe
nik je dao prvog hrvatskog 
i jednog od prvih europ
skih inženjera, šibenski 
kraj je prvi masovno kori
stio vodne snage (»bijeli 
ugljen Dinare«) radi čega 
je gotovo izbio tursko-mle- 
tački rat, Šibenik je pred
njačio u građevinskim kon
strukcijama, prvi je dobio 
gradski vodovod u Dalma
ciji, prvi na Balkanu je proi
zveo aluminij, među prvi

ma u Europi, pa i svijetu je 
izgradio moderni elektro- 
privredni sustav itd. Zbog 
svega je Šibenik s pravom 
bio nazivan »hrvatskim 
Manchesterom«, titulom 
koja je častan dio naše tra
dicije. O svemu tome se ni
šta ili premalo piše za nove 
generacije i za podizanje 
samosvijesti stanovnika na
še županije, ah i čitave dr
žave. Svatko razuman na 
dobrim tradicijama gradi i 
svoju budućnost. Zašto Ši
benik na tradiciji industrij
ske kulture ne bi npr. na 
Srimi postao centar jedne 
hrvatske Silicijske doline 

(slično Irskoj itd:)? O tome 
bih htio da piše naš novi 
list i usmjerava mladost na 
izazove 21. stoljeća, a time 
svakako i u tehnologiji (a 
ne samo u trgovini, usluga
ma itd).

Možda vam je poznato 
da sam. osobno bio inicija
tor proglašavanja jednog 
jubilarnog dana za čitavu 
zemlju sa sjedištem u na
šem gradu - Dana Hrvat
ske elektroprivrede, 28. ko
lovoza. Nedavno sam iza
bran za jednog od samo 
dvojice predstavnika Hr
vatske u najvećem svjet
skom udruženju elektroe- 

nergetičara ČIGRE u Pari
zu (drugi predstavnik tako
đer ima veze sa Šibenikom 
u čemu ima neke sudbin
ske simbolike). S obzirom 
na svoju poziciju i dostu
pne informacije mogao bih 
za novi list donositi pisane 
priloge koji bi, vjerujem, bi
li zanimljivi za šire čitateljs
tvo u zemlji. O tome sam 
inače preliminarno razgo
varao s ranijom uredni
com, ali zbog velikih obave
za u pripremi prve Među
narodne konferencije ČI
GRE u Hrvatskoj održane 
nedavno u hotelu Esplana
de u Zagrebu nisam tu za
misao uspio realizirati. No
vi list je prilika za takve i 
slične inicijative iz šiben
ske sredine, ali od značaja 
i interesa za čitavu zemlju, 
koja je još u traženju svog 
budućeg identiteta. Tek ta
kav list će biti tražen svu
gdje u Hrvatskoj, a onda i 
samo onda (matematski 
termin) postati svojina sva
ke obitelji u županiji. Tako 
zamišljen novi šibenski list 
svakako treba drugačiji, 
atraktivniji i općenitiji na
slov, pa odatle moj gornji 
prijedlog.

S poštovanjem

Sv. NIKOLA, ZAŠTITNIK POMORACA 

SVEČANI POSTROJ POMORSKE 
POLICIJE NA ŠIBENSKOJ OBALI 
U nedjelju, na blagdan sv. Nikole, načelnik Šibensko-kninske PU Marijan To- 
murad čestitao je pripadnicima postrojbe Pomorske policije blagdan njihova 
sveca zaštitnika. Policijski brodovi privezani uz obalu u čast blagdana i lijepo, 
sunčano vrijeme, bili su izvrstan okvir za kasnije druženje šibenskih osnova
ca i policajaca na moru. A.G.

Snimio: Radovan GOGER
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baština Šibenski list 
subota iz. prosinca Itto.

ZALOMCI IZ POVJESNICE DRNIŠA 

milino ii m n tami 
mu im dimiš

NADNEVCI ZA SJEĆANJE:
PRIJE PEDESET I PET GODINA, TOČNI-

JE 18. PROSINCA 1943. GODINE, STRUE- 
UAN JE MLADI ŠIBENSKI PJESNIK I DOMOLJUB DRAŽEN PANJKOTA

Zanimljiva je povjesnica 
grada na Čikoli. O je
dnom njenom zalomku pi
sao je i Davor Gaurina. Obradio 

je događaje što su se zbili od 
XVI. do XVIII. stoljeća. Kako su 
se Turci počesto zalijetali na dr
niško područje, preko 10 tisuća 
ljudi seli u okolicu Šibenika, ali 
se. pridodaje Gaurina, 1649. 
godine jedan dio ponovo vraća 
na svoja uglavnom spaljena 
ognjišta. Razlog povratku bila je 
kuga koja je upravo te godine 
ponajvećma harala Šibenikom. 
»Jedna od važnih privrednih 
grana za to vrijeme bilo je četo- 
vanje. Hrvatski krajišnici često 
su se zalijetali pod vodstvom 
svojih serdara i harambaša, me
đu kojima treba istaknuti Iliju 
Smiljanića i Vuka Mandušića, 
u turski teritorij i nanosili velike 
štete Turcima. Nažalost, u tim 
akcijama često su stradali i do
maći ljudi koji su bili i turski po
danici. Mlečani su tada u Dal
maciji, osim Drniša, osvojili još 
neka mjesta kao, primjerice, 
Knin, Klis, Skradin, Zadvarje i 
druge.Zbog mletačkog poraza 
na otoku Kreti, zbog kojega je 
ovaj rat i započeo, sklopljen je u 
Veneciji nepovoljan mirovni 
ugovor (1669. godine). Prema

Tvrđava Ključica, 13-15. stoljeće. Tvrđavu Ključicu 
gradi velikaška obitelj Nelipića na strmoj hridi na desnoj 
obali rijeke Čikole. Iz tvrđave se kontrolirao prolaz prema 
Kninu i Drnišu. Ključica je utvrda pačetvorinastog tlocrta, 
s podgrađem na jugu. Glavni je ulaz na zapadnoj strani. 
Stambeni dio tvrđave je palača sa tri reda prozora, zida
na krupnim kamenom. Na sjeveru je visoka okrugla kula, 
s trgovima svodne konstrukcije.

SABIRNICA
Pripremio: 
Đuro BEĆIR

DRNIŠ NIJE IMAO GRADSKIH BEDEMA
Drniš je u XVI i XVII stoljeću utvrđeni tur

ski gradić s predgrađem. Jedino utvrđenje, 
bolje reći kaštel, bilo je na mjestu današnje 
kule na ulazu u Drniš, poviše kanjona Čiko
le. Gradskih bedema nije imao. Prema po
dacima F. Đifnika grad je u XVII stoljeću 
imao oko 1500 ognjišta. Pod mletačku 
vlast prvi put dolazi 1648. godine za vrije
me Kandijskoga rata (1645-1669.) Kao i 
većina ostalih mjesta, Drniš je zauzet za
hvaljujući novopridoštom elementu — Vlasi
ma, koji su, bježeći od turskog jarma, u veli
kim skupinama prelazili na mletački terito
rij, služeći kasnije u mletačkim vojnim po

hodima. Prije osvajanja grada potpisan je 
17. prosinca 1647. godine u Šibeniku ugo
vor između franjevaca, glavara Petrova po
lja i Promine s jedne strane i predstavnika 
mletačke vlasti s druge strane, to jest šiben
skog kneza G. Francisca Zorzija, u kojem 
stoje uvjeti o prelasku krajišnika na mleta
čki teritorij i njihove obveze prema Mleta
čkoj Republici. Morlaci (Vlasi) trebali su Ve
neciji predati taoce kako bi ona bila sigur
na u njihovu vjernost. Nadalje, Vencija će 
brinuti o njihovim obiteljima. Nakon osvaja
nja Drniša, Mlečani u tom gradu nisu osta
vili vojnu posadu, već su grad razorili i osta
vili ga pustim.

njemu, u Dalmaciji je trebalo 
ostati status quo, to jest onaj 
tko nešto drži — to je njegovo — 
piše D. Gaurina. Kako su 
Osmanlije već bili u Kninu, Mle
čani su nastojali zadržati grad 
na Čikoli. Zarad toga na brzinu 
su ga opskrbili vojnicom, ali im 
to nije bilo od pomoći jer su ih 
Turci na prijevaru izgnali 1670. 
godine. Posljedak toga je bio da 
je od svih osvojenih teritorija u 
Dalmaciji, Venecija, po konač
nom mirovnom ugovoru o ra
zgraničenju (utanačen je 30. li

stopada 1671. godine) priskrbi
la sebi samo Vranjnic, Solin i 
Klis. Rečenim sporazumom po
najviše su bili zakinuti hrvatski 
krajišnici — Vlasi. Zarad toga su 
oni, čim je Turska doživjela po
raz pod Bečom 1683. godine 
digli ustanak uprkos tome — 
ustanovljuje Gaurina — što su 
im Osmanlije oprostili krivnje iz 
Kandijskog rata. U prvim ta
kvim akcijama zauzet je Drniš, 
gdje su uz zagorske (žiteljstvo 
drniškog područja) sudjelovali i 
kotarski uskoci. Zauzimanje Dr

niša 1683. godine izvedeno je 
bez većih žrtava. Turci su preko 
Venecije doznali za poraz pod 
Bečom i masovno su počeli na
puštati drniško područje i sam 
Drniš. Većih problema krajišni
ci su imali u dobivanju mleta
čkog patronata, jer Venecija 
službeno nije bila u ratu s Tur
skom carevinom. Početkom 
ožujka 1648. godine haramba
ša petropoljskih i zagorskih kra
jišnika, serdar Mate Nakić-Voj- 
nović, morao je poći u Mletke 
da bi za sebe i svoj narod osigu
rao zaštitu od Venecije.

IZ POVJESNICE ŠIBENSKOG ZDRAVSTVA 

ZARAD ČEGA JE OSEBUJAN I ZNAČAJAN 
IATAST1K ŠTO GA JE NAPRAVIO PAVIE DE CAPI
Već smo pisali o osnutku i radu hospicija sv. 

Lazara i važnosti što su je u svemu tome 
imali priori, da se nešto drukčije izrazimo — 
upravitelji. A između brojnih priora posebice je za

služan, kako to piše dr. Miloš Škarica, Pavle de 
Capi, jer je sastavio detaljan popis imetka hospita- 
la. Popis je sastavljen 1608. godine. Preveden s 
talijanskog glasi: »Katastik bolnice sv. Marije i sv. 
Lazara u Šibeniku — svih nekretnina, tj. kuća, vr
tova za koje se primaju najamnine i zakupnine i 
svih vinograda i oranica... koji su zasada neobrađi- 
vani a nalaze se u Gornjem i Donjem polju i u Du
bravi, Podgoricama i Grebaštici. te zemljišta za
sađenih maslinama, smokvama, bajamama, kru
škama i oškorušama sa svim granicama svakog 
pojedinog terena, tako i obrađenih vinograda i 
oranica sa svim imenima seljaka koji sada obrađu
ju spomenute zemlje, a tako isto stanara koji sta

nuju u kućama i vrtovima kako to u pojedinosti
ma proizlazi iz nacrta koji sam naprayio, ja Pavle 
de Capi god. 1608., dana 30. svibnja u Šibeni
ku«.

U katastiku se vide nacrti kuća, oranica i paš
njaka uz detaljan opis svih zemljaša. Crteži su do
sta primitivni, ali ipak vrlo interesantni i poučni. 
Osobito su zanimljivi nacrti starih šibenskih kuća, 
portala, prozora, dimnjaka i ulica. Osim toga, u ka- 
tastiku se nalazi i dosta uredno vođen popis pri
manja i davanja, održanih misa i raznih produka
ta. Tu su i imena stanara, kmetova i dužnika. Ja
sno je da su se mnoga od njih očuvat? u Šibeniku 
sve do današnjih vremena. Među inima to su: Vi- 
dović, Bačelić, Marković, Zorić, Steglić, Rude, 
Sunaković, Jović. Piližota, Friganović, Betama- 
rić, Goianović, Vudraković, Baranović, Aras, Ju- 
naković. Bujaš, Mattiazzi. Batinica. Čelar, Kro- 
nja. Trcanovi, Skugor itd.

Ililf!! SASMA UMI« UŠTAP 
ii magli no im« iimoi 

JEDNOG ŠIBENSKOG DJEČAKA
Prema kazivanju rodbine, prijatelja i suvremenika, Dražen Panjk- 
ota bio ie suradnikom Radio Zagreba, na kojem je održao nekoli
ko predavanja o književnosti. U listopadu 1943. godine,Jkao su
radnik Državne krugovalne postaje Zagreb, došao je u Šibenik, 
gdje utemeljuje Razglasnu postaju Šibenik. Strijeljan je u Dubravi 
18. prosinca 1943. godine, a zločin je djelo jedne šibenske parti
zanske družine

Da je u životu, da ga ima, 
da se šeće svojom šiben
skom Poljanom, Dražen 
bi Panjkota ne za dugo napunio 

sedamdeset i pet godina. Ali to
ga neće biti. Ništa se neće zbiti, 
neće zarad onoga što se dogo
dilo prije pedeset i pet godina. 
Tada je, naime, svoj život dovr
šio domoljub Dražen Panjkota, 
jedan od onih uvijek spomena i 
sjećanja vrijednih i zaslužnih 
dičnih sinova Krešimirova gra
da, koji su pohrlili da rodnom 
mjestu, nakon što je okončana 
fašistička okupacija i Šibenik ko
načno pripojen svojoj matici. 
Nezavisnoj Državi Hrvatskoj, da
du svoj obol u duhovnoj obnovi. 
A što se zbilo tog 18. prosinca 
1943. godine — o tome je Vin
ko Nikolić napisao sljedeće: -Je
dna sablasna tajna prikriva nje
govu životnu dramu i vrijeme je 
da se ona konačno razotkrije. 
Polazim u potragu ■ za Draže
nom. Od književnika Ive Breša- 
na saznajem da su Šibenčani 
prilikom bombardiranja grada, 
18. prosinca 1943., potražili si
gurnije mjesto i pronašli ga u 
Dubravi, selu nedaleko od Šibe
nika. Partizani su u međuvreme

DALMACIJI
Godinama sam ulicama tuđim lunjao, 
sudbinu prokUnjuć, priklinjuć daljinu, 
a ime tvoje što je uvijek čežnja bilo, 
šaptao sam u sumrake samo vinu.

I svaki trenutak samo tebi sam dao 
i uvijek bio sam: al’ ne: bili smo sami, 
jer u meni ti si bila i od tvoga bola 
sjao sam tužan bao biseri u tami.

A ljubav je u meni plimom jada rasla 
od sapta tvog imena, od tvoje uspomene, 
i zbog nje bježao sam od sebe mlada, 
prezrevši i mladost, i život, i žene.

A sad se tebi i moru natrag vraćam, 
i ako ću na putu možda negdje pasti, 
znaj, da će pod tom grobnom zemljom 
srce jedno i dalje samo za te cvasti.

Dražen PANJKOTA

nu izvršili protuudar na grupu 
četnika te ih zarobili. Među nji
ma se slučajno zatekao i Dra
žen Panjkota. Sudina zaroblje
nih bila je smrt. Jedan od parti
zana obratio se komesaru Petru 
Rončeviću i obavijestio ga da je

među zarobljenima i mladi de
vetnaestogodišnji šibenski pje
snik Dražen Panjkota. Na pita
nje što činiti s Panjkotom. Ron- 
čević je odgovorio da ga strije
ljaju zajedno sa zarobljenim čet
nicima. I bi strijeljan istoga da
na.

ZAPISI O ZNAMENITIM SKRADINJANIMA

MINO KAZIVANJE SKRADINJANIIU
LM. PINIJA, M BISKUPA

Povjesnica je utvrdila pove
lik broj znamenitih Skra- 
dinjana. Eto, za svog pu
ta po Dalmaciji 1856. godine 

Ivan Kukuljević Sakcinski je u 
Splitu došao u blisku svezu s 
odvjetnikom skradinske plemić
ke obitelji Pini, biskupom LM. 
Pinijem koji je kormilo splitske 
biskupije preuzeo dvanaest go
dina prije ovog njihova susreta 
(1844. godine). Možda nije na 
odmet naznačiti da se Lujo Ma
rijo, sin Antonija Pinija, rodio 
desetog dana u rujnu 1785. go
dine u Šibeniku, ali su mu rodi
telji potjecali iz Skradina. Kuku- 
Ijevića je u susretu s biskupom 
LM. Pinijem zanimalo imade li 
još »svjesnih mladih svećenika, 
napojenih čistim duhom rodo
ljublja«. Je li iz razgovora s pri
padnicima splitskog klera, ili je 
to čuo od svojih brojnih prijate
lja i znanaca, Kukuljeviću se na
meće zaključak da svećenstvo 
»što je starije to je mlitavije: što 
na višem stepenu častih stoji, 
to gleda većim neštovanjem i 
nehajstvom na niže stojećki 
puk. kao da nije svaki skoro sve
ćenik uprav niknuo iz puka«. U 
tome mu »njeku iznimku činja- 
še među višim svećenstvom 
stari moj znanac pokojni biskup 
spljetski Pini«. Kad ga je Kuku-

PortretLM. Pinija, splitskog bi
skupa (bisk. 1844.-1865)

(Nadbiskupski dvor. Split)
Ijević posjetio našao ga je gdje 
puši iz duge turske lule. U svo
jim nastojanjima je da svećen
stvo odgoji u narodnom duhu, 
priča biskup Pini, »uskrisio sta
ro glagolsko sjemenište u Pri
tom«. Kukuljević mu se potuži - 
bilježi K. Čvrljak - da još nigdje 
nije »čuo hrvatski mašiti i što se 
u stolnoj i njekih drugih crkvah 
iste prodike vode na talijan
skom jeziku«. Pini mu odgovara 
kako su to »griesi naših otaca i 
mletačke vlade. Otkad je godi
ne 1830. ista prastara čast u 
nadbiskupiji u Spijetu dokinuta,

neima biskup ni one vlasti ni 
onoga ugleda, da može od svo
je domisli što novoga uvesti«. 
Potužio se Kukuljeviću »starac 
i na nezgodu svoje crkvene pi
smohrane. Što su njegda od va
tre spasili, to su jezuite: Coleti, 
Farlati i Riceputi razgrabili, 
odveđši čitave sanduke pisama 
i ne povrativši ih nikada. Što je 
preostalo od male je ciene.« 
Mnogi podaci i crte iz života bi
skupa LM. Pinija, Skradinjani- 
na, kazuju da je umnogome 
ostao vezan uz Skradin. Tato je 
odmah kako je 1809. godine za
ređen za svećenika imenovan 
pomoćnikom župniku skradin
ske katedrale. Pinijev životopi- 
sac Mate hrčević bi I ježi također 
da je skradinski župski kapelan 
sam naučio francuski jezik, a po
tom ga predavao u skradinskoj 
gimnaziji. Trideset godina kasni- 
je (15. prosinca 1839.) hvarski 
biskup FSp Bonfini 
(1775.-1865), inače i sam ro- 
deni Skradmjanin, posvetit će 
u šibenskoj prvostolnici Luju 
Marija Pinija za šibenskog bi
skupa nakon što su ga izabrali 
car Ferdinand L i papa Grgur 
XVI. Šest dana nakon smrti (17. 
siječnja 1865. godine) oprost* 
su se i Skradmjani u svojoj pr
vostolnici od biskupa LM. Pini-
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RENAULT 19 EUROPA
Trajan i pouzdan

RENAULT Promotivna cijena za ograničenu količinu:

49.232,00 Kn*!

* Cijena neocarinjenog modela Renault 19 Europa RL (u koju je uključena metalik boja) je protuvrijednost 
DEM po prodajnom tečaju Zagrebačke banke na dan 27.11.1998. i podložna je tečajnim promjenama. RENAULT

AUTO ŽIVOTA

Dioničko društvo za 
proizvodnju i promet 

vina, alkoholnih i 
bezalkoholnih pića

22000 .ŠIBENIK, Velimira Škorpika 2, 
Ziro-račim 34600-601-1770

v

... AL’ STA DADE
TRIPUT ■

V

VISE VRIDI...
Telefoni: (022) 334-011, 

333-671, 334-167, 334-482, 
332-296

Telex: 27345 HR VINAR, 
Telefax: 337-888

HRVATSKA POŠTA I TELEKOMUNIKACIJE
TELEKOMUNIKACIJSKI CENTAR ŠIBENIK

IMATE LI PRISTUP INTERENTU?
BESPLATAN PRIKUUČAKI PRETPLATA NA INTERNET 
ZA SVE NOVE TELEF. PRETPLATNIKE - FIZIČKE OSOBE

e-mail adresa 
sastoji se ođ imena

i prezimena ili
imena vaše tvrtke, j 
znaka @(at [et]-
što znači kod) i 

domene davatelja
internet usluge

ime.korisnika@domena.hr

Internet je najveća svjetska računalna mreža s vile od 100 milijuna korisnika. Internet servisi 
omogućuju brz i lak dostup do informacija, koje su pohranjeno u računalima u cijelom svijetu.
HiNet je najveći hrvatski davatelj Internet usluga koji svojim korisnicima pruža vrhunsku uslugu 
zasnovanu na najmodernijoj tehnologiji.

Tisuće zadovoljnih korisnika su najbolja preporuka. Postanite i vi jedan od njih. Postanite Inter- 
naut. Pridružite se najvećoj elektroničkoj obitelji na svijetu.

Za sve informacije obratite se najbližem telekomunikacijskom centru

www.tel.hr hi net

Željenu uslugu naručite u najbližem 
HPT telekomunikacijskom centru

zbližava ljude

Štovani potrošači kategorije "kućanstvo",
Naš potrošački teiefon (337-183) 

na raspolaganju Vam je kroz redovno radno 
vrijeme za većinu informacija koje trebate 
u svezi s potrošnjom električne energije.

M HRVATSKA ELEKTROPRIVREDA d.d. 
DP “ELEKTRA ŠIBENIK"

mailto:ime.korisnika@domena.hr
http://www.tel.hr
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13. PROSINCA: 
SVJETLO KOJE 
VODI KRISTU BLAGDAN sv. LUCIJE

Vjerujem više od onih koji 
polaze u crkvu.« Tu frazu 
čuo sam mnogo puta od 
osoba koje ne sudjeluju u bogo

služju. U početku činilo mi se da 
to nije istina, a sada mislim druk
čije. Takvi ljudi redovito kažu: 
»Ima nešto« (pisano malim slo
vom). To »nešto« ne može popu
niti prazninu ljudskoga srca, pa 
zato oni »svoje vjerovanje« 
upotpunjuju horoskopom, gata
njem, starom konjskom potko
vom, vraćanjem i koječim dru
gim. Kad se sve to ima u vidu 
mora se priznati da »oni zaista 
puno vjeruju«. Najgore' je to što 
ih ta vjera sputava. Čini ih du
hovnim robovima.

Vjernici kažu: »Ima Netko« 
(veliko slovo), dakle osobno bi
će. Postoje različiti načini njego
ve spoznaje. Aristotel (mnogi 
ga smatraju najvećim genijem) 
razradio je pet puteva spoznaje 
Boga. Najsigurniji način spozna
je Boga prema njemu je red u 
svijetu (Svemir). Boga rado nazi
va »Nepokretni pokretač«. To 
zapravo znači da je Bog konač
ni uzrok svega stvorenoga. Do
seg njegova uma nitko nema 
pravo podcijeniti.

Mojsiju se Bog objavio kao 
Saveznik. Svijest o Bogu Save
zniku vodila je židovski narod 
ne samo kroz pustinju od Egip
ta do Palestine, nego to ostaje i 
kasnije njihova glavna životna 
energija. Mnogi upravo u tome 
vide neslomljivu snagu po kojoj 
se taj narod održao u svim udari
ma i nedaćama povijesti. Ovo je 
daleko više od Aristotelova ra
zumskog zaključivanja. Puni po
štovanja moramo znati to i vre
dnovati, pogotovo što mi sami 
kao kršćani živimo u novom sa
vezništvu s Bogom.

U govoru o Bogu Krist je do
nio neočekivanu novost: Boga 
je prikazao kao Oca. Naučio nas 
je da Boga zovemo »ABBA«. Mi 
to redovito prevodimo riječju 
»otac«. Poznavaoci aramejskog 
jezika tvrde da bi adekvatna ri
ječ u hrvatskom jeziku bila »ta
ta«, ili možda čak »tatica«. Stari
joj generaciji naših vjernika to 
naprosto izgleda prenježno. 
Ipak, ako taj izraz promatramo 
u svjetlu Kristovih riječi i postu
paka, moramo priznati da je 
upravo tako. Sjetimo se samo

II GODINI BOGA OCA

Grob sv. Lucije u Veneciji

djece Božje i radost da Boga 
smijemo zvati »Oče«. Ta radost 
treba se očitovati u iščekivanju 
nama toliko dragog blagdana - 
Božića. Upravo taj blagdan go
vori nam o ljubavi Boga Oca, ko
ji nam daje svoga Sina, kako bi
smo i mi postali »sinovi u Sinu«.

Sjetimo se tvrdnje iznesene 
na početku naših razmišljanja. 
Oni koji govore da vjeruju više 
od onih koji dolaze u crkvu, za
pravo izriču bolnu istinu. Njiho
vo »vjerovanje« obuhvaća: po
tkovu, kavu, horoskop, gatanje i 
ne znam što drugo. Ni sami ne 
bi znali sve nabrojiti. Mi napro
tiv kod svake nedjeljne euhari
stije ispovijedamo vjeru u jedno
ga Boga, koji nam se objavio 
kao Otac, Sin i Duh Sveti. Niko
ga sć ne može prisiliti. Svatko je 
slobodan izabrati što želi i po to
me odrediti smjer života. Zna
mo što je odabrala Lucija. Učini
mo i mi to skupa s njom! Zato 
radosno iščekujemo Božić kao 
očitovanje Božje ljubavi.

don Ante Skračić

S.LVCIAVIR6OM
Lucija-nositeljica svjetla — užeženom svijećom polazi u susret Kri
stu

parabole o izgubljenom sinu. 
Dočekao ga je otac pun nježno
sti i dobrote. Više negoli riječi 
govore Kristovi postupci. Kako 
li je domišljato »pronašao« Za- 
keja. On se nijb ni usudio približi
ti Isusu misleći na svoje stanje 
(mali po stasu, prezren zbog slu
žbe koju je vršio, omrznut zbog 
nacionalne pripadnosti). Tako 
»malog i grješnog čovjeka« 
Krist je uočio, pozvao i došao 
mu u goste. Jednako je njegovo 
vladanje i prema ostalima, po
gotovo prezrenima i odbačeni
ma.

Upravo u takvoga Boga — to 
jest Boga kako nam ga je Krist 
objavio, vjerovala je Lucija iz Si- 
rakuze. Vjera je nadahnula smi
sao njezinu životu. Prihvatila je 
Kristovu riječ da je Bog otac svi
ju ljudi i da sve želi učiniti dioni
cima svoga božanskoga života. 
Prema tome, za nas kršćane ži
vot ne znači samo puko egzisti
ranje, nego je naš život osmi

šljen Božjim planom. On nas je 
zamislio od vječnosti. Želi da po
stanemo dionici njegova božan
skoga života. Zato nam daje 
vanjske i prepoznatljive znako
ve. koje mi redovito nazivamo 
sakramentima. U toj svijesti Lu
cija je prihvatila i samu smrt, ne 
kao završetak svoje egzistenci
je. nego kao novo rođenje za ne
bo. Zato ona nije »nestala«, ne
go se »preselila Ocu«.

Njezin blagdan slavimo u 
Adventu - vremenu iščekivanja 
Gospodnjeg dolaska. To slavi
mo u svijesti da Bog neće doći 
iz daljine. On je s nama. Mi kroz 
ovo vrijeme zapravo »čistimo 
naočale« kako bismo prepozna
li znakove njegove prisutnosti u 
sebi i svijetu. Taj dar mogao 
nam je donijeti samo Krist. Sin 
Božji. Lucija je tu istinu prihvati
la i živjela. Zato je i nama uzor, 
nadahnuće i izazov da se i mi ta
ko vladamo. Takva vjera nas 
oslobađa. Uvodi nas u slobodu

SVETA
Lijepo je rekao jedan hagiograf (pisac ži

vota svetaca): »Odnos između Evanđelja 
i života svetaca može se usporediti s no
tama napisanim na crtovlju i onima što ih ot

pjeva ljudski glas. Kao što je svako pjevanje 
osebujno, tako i svaki svetac postaje jedin
stveno i neponovljivo življenje Evanđelja.«

Na primjeru sv. Lucije lako ćemo uočiti ko
liko je istinita gornja tvrdnja. Živjela je na prije
lazu trećeg i četvrtog stoljeća. Crkva u to do
ba još nije imala slobodu. Prvi podatak o njoj 
je da je primila u obitelji kršćanski odgoj. Me
đutim, kasnije bez njezina znanja, majka ju je 
obećala jednom bogatom poganinu. Želeći 
izmoliti zdravlje svojoj majci skupa s njom ho
dočasti na grob sv. Agate u Kataniju. Molitva 
je bila uslišana. Nakon toga odvažila se reći 
majci da se ne želi udavati. Odlučila je služiti 
Bogu kao djevica. Kad je njezin zaručnik za to 
saznao, prijavio ju je rimskim vlastima kao kr- 
šćanku. Bila je osuđena i mučena za vrijeme 
cara Dioklecijana god 304. Pokopana je u ka-

LUCIJA
takombama sv. Ivana u Sirakuzi. Postoje doka
zi da je već oko god. 400. štovana kao sveti
ca. Iz spomenutih katakombi njezine kosti bi
le su najprije prenesene u Carigrad, a kasnije 
u Veneciju, gdje se i danas čuvaju u crkvi sv. 
Jeremije.

Svetica se posebno štuje kao zaštitnica 
očiju. Štovana je širom katoličkog svijeta. 
Potvrđuje to i poznata pjesma: »Santa Lu- 
ctal«.

U Šibeniku njezina crkva dio je samosta
na. Po pravilu sv. Benedikta u tom samostanu 
naše koludrice žive, rade i mole već više od 
350 godina. Uz samostan preko 100 godina 
djelovala je osnovna škola za djevojke. Učite
ljice su bile redovnice. Kasnije na istom mje
stu djeluje obrtnička škola, u kojoj su naše ko
ludrice poučavale djevojke u šivanju i veze
nju.

Kako blagdan pada pred Božić, mnogima 
postaje prilika da zasade pšenicu. Tako pšeni
ca proklija do Božića i svojim zelenilom u na
šim kućama postaje znak novoga života.

CRTICE 0 STARINAMA □

Ro«atagliatina poprsja
Na drvenim vratnicama 

sjevernog ili lavljeg po
rtala katedrale (zamije
njene 1968. god. brončanim 

vratnicama) bile su utaknute 
brončane drške. Riječ je o 
ženskom i muškom poprsju u 
antičkoj odjeći, s ispruženom 
glavom da ih se lako dohva
ća. Drške su napravljene u 
mletačkoj radionici kipara Ni
kole Roccatagliata na poče
tku 17. stoljeća. Roccataglia- 
tini radovi sačuvali su se tek u 
tragovima na ostacima naše 
dalmatinske povijesne bašti
ne pa ih nalazimo još samo 
na Visu, u Splitu* i Dubrovni
ku. Šibenski primjerci će usko
ro opet zasjati u punom sjaju 
na restauriranim vratnicama 
katedrale svjedočeći i dalje o 
razini umjetničkog života u 
gradu na uviru baroknog 17. 
stoljeća.

Ivo ŠPRLJAN

NAPOMENA
U nekoliko posljednjih brojeva Ši

benskog lista objavili smo feljton o Ši
benskoj glazbi od njena osnutka pa 
do kraja I. svjetskog rata. Svaki je na
stavak bio popraćen slikom iz prošlo

sti glazbe. Omaškom je u posljed
njem nastavku izostavljena napome
na da je većina objavljenih fotografi
ja (uključivši i ovu) iz privatne zbirke 
Frane A. Fantulina. na čemu mu ure
dništvo zahvaljuje. Na slici: Šibenska 
glazba na mitingu HSS-a na Šiben
skoj rivi, 1938. godine. Na lijevoj 
strani fotografije vidi se glazbar s ba
som.
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OGLASI

euroset 832

U poštanskim uredima CP Šibenik 
možete nabaviti telefonske aparate 
marke Siemens, po vrlo povoljnim cijenama.

godina pošte 
u Šibeniku

• javno slušanje
• biranje s položenom 

slušalicom
• LCD (zaslon)
• ponovno biranje

Prije 
599,11 kn, 
sada samo

• 10 memorija za brzo biranje
• digitalni oglas i 

spremanje poziva
• daljinski dohvat

* telefonski utikač 10,68kn

Hrvatska pošta i telekomunikacije sp.o. Zagreb 
CENTAR POSTA ŠIBENIK, V Nazora 51, 

^22000 Šibenik, tek 022/214-990, fax: 022/214-930cj

Telefon sa svim 
značajkama s 
automatskom 
digitalnom 
tajnicom euroset 805S

Traže se partneri za 
shopping centar 

može i prodaja

u čijem se sastavu 
nalaze

dovršeno:
1 trosoban stan
1 garsonijera
1 spremnik za vodu 27 m kub.
1 spremnik za naftu 30 m kub.
1 podrum 132 m četv.

nedovršeno:
1 restoran & disco 750 m četv.
1 sedmerosoban stan
2 trosobna stana
6 apartmana 
1 biro 90 m četv.
46 malih prodavaonica od 1400 
m četv. (ukupno) koje mogu 
služiti kao skladište ili 
proizvodna hala

ZAŠTO vodna osiguranika u Hrvatskoj razne 
oblika osiguranja i nadalje ugovara iskljutivo 

u osigurateljnoj kuti

CROATIA 
OSIGURANJE 

ZATO što je kapital osigurateljne kuto najbolja 
garantija brzo I sigurne Isplate šteta.'

NOVE NAJPOVOLJNIJE
CIJENE AUTO OSIGURANJA
UGOVARANJE OSIGURANJA 

DOLASKOM PO POZIVU -
NA VAŠU ADRESU

INFORMACIJE I 
UGOVARANJE 

TERMINA 
DOLASKA 

tel..022/213-633, 
kućni 16.

RADNO URUEME 
od 7 do 15 sati.

UTEMELJENO 1884.

CROATIA
OSIGURANJE d.d.

14

Po Vajdi 
se dan 

poznaje! 
■ v'f ) v' • • ■ '

MESNA INDUSTRUA VAJDA d.d. ČAKOVEC, 
ZAGREBAČKA 4, Hl. CENTRAU 040/313-544, 
POSLOVNICA ŠIBENIK, Bana Josipa Jelama 64, 

niEEON 337400, niEfON/FAJC: 216-883

U kompleksu je još 
parkiralište na koje 
se može parkirati 

oko 1OO osobnih vozila

Sa svim mogućim i potrebnim 
građevinskim papirima I dozvolama 

uz tekuću vodu, zagarantirano 
dovoljnu količinu struje, 20 

telefonskih linija

Vlasnik: Karlo Pekas, 
Bundesstrasse 13, 
CH-ČOO3 LUZERN 

Telefon 079/229-7227, 
Fax 041/210-09-01

MALI OGLASI - TELEFON: 335-600
IZNAJMLJUJEM šator pogodan 
za pirove s kompletnom 
opremom. Telefon: 023/261-632.
POVOLJNO Iznajmljujem 
stomatološku ordinaciju s 
prostorom u centru grada. 
Telefon 213-846.______________  
PRODAJEM škrinju novu i 
perilicu za suđe i dva jogija. 
Telefon 213-846.______________  
U CENTRU PRV1Ć LUKE blizu 
mora prodajem kamenu kuću 
katnlcu. Prizemlje s tri prostorije i 
konobom, pogodno za 
ugostiteljstvo. Kat posjeduje tri 
sobe I dvije terase. Prodajem 
također vrt I teren u centru Prvlć 
Luke te parcele na Prviću. 
Lupcu, Vodicama, Tribunju, 
Srlml I kompleks šume na Sriml. 
Ante Rodin, La Louvlere Belgija, 
telefon 00 32 759 175 69 Ili 
telefon iz usluge 022/332-584.
PRODAJEM stan na Križu, 69 
četvornih metara, prvi kat, 
otplaćen, sunčana strana I 
kuću prizemnicu Put Jurasa, 
useljiva. Telefon 217-651._______  
PRODAJEM domaće tovljene 
svinje težine 120 ka. Cijena po 
dogovoru. Telefon 864-264, 
IZNAJMLJUJEM jednosoban 
namješten stan. Telefon 332-682.

PRODAJEM psiće peklnezere? 
Telefon 338-835.
IZNAJMLJUJEM namješten stan.
Telefon 334-327.__________ ___  
PRODAJEM električnu grijalicu 
na spirale. Javiti se na telefon 
443-537._________
IZNAJMLJUJEM poslovni prostor 
u strogom centru grada, 
površine 25 četvornih metara, 
uređen, sa strujom, vodom i 
priključkom na telefon. Telefon 
333-607.____________________ 
TRAŽIM' ženu od 40 do 65 

' godina za ispomoć u
domaćinstvu. Telefon 336-537.
PRODAJEM neuređen poslovni 
prostor, 50 četvornih metara, u 
novim zgradama kod bolnice.
Javiti se na telefon 335-622.
PRODAJEM povoljno jugo koral 
45 iz 89. godine, registriran, 
polurepariran. Telefon iza 16 
sati 335-504._________________  
PRODAJEM Ili iznajmljujem 
prizemlje u jednokatnici i 
poslovni prostor. Prodajem slike 
minijature ulje na platnu
Telefon 334-282.______________
ENGLEZ prevodi I piše poslovna 
pisma te podučavam engleski. 
Telefon 334-282.

IZDAVAČ: Novinsko-izda- 
vačka ustanova Informativ

OSNIVAČ:Županijska Đuro BEĆIR, Katarina Uredništvo »Šibenskog li- Slike i rukopise ne vraća
skupština Šibensko-kninske RUDAN, Marija LONČAR, sta* 333-227 i 338-566. mo.
županije Suzana GRUBIĆ, Branimir Propagandna služba ncjAST- 1 rm/i »tunac

PERIŠA, fotoreporter. Vil- tel/fax: 335-600 i , u "ksonPOLtĆ P Računovodstvo: 332-343. 30kuna.MaUoglasl,obatd|o
V.d. urednika .Šibenskog PRETPLATA na list: za tri ’ P.?, „Xbn m

lista«: Branimir PERIŠA mjeseca 52, za šest 104, za go- “ u Posebnlm
Uredništvo: Ulica Božida- dinu dana 208 kuna. Za ino- e

ra Petranovića 3, Šibenik zemstvo dvostruko ; »Slobodna Dalma-
TELEFONI:ravnatelj Žiroračun: 34600-603-976 cl 

kod ZAP Šibenik v

ni centar
Ravnatelj Informativnog 

centra: Ivan BURIĆ
Uređuje redakcijski kole- . ~__  

gij: Stjepan BARANOVIĆ, 330-100
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MALONOGOMETNA LIGA OTOKA MURTtRA IZABLAĆA

FURIJA $ RUDINE
POHARAM HRAMINU
Malonogometaši u Ligi 

otoka Murtefa i Zabla- 
ća protekloga su viken
da odigrali susrete 8. prvenstve

noga kola. Posebno efikasni u 
toj etapi bili su aktualni prvak 
Zlak te vodeći na ljestvici, mom
čad Rudine, koji su svojim rivali
ma tresli mreže deset odnosno 
11 puta — stradali su druga 
momčad Jezera i Hramina. Sve 
bolji su u posljednjim susretima 
i »zeleni« momci, Greenpeace, 
postigli su treću uzastopnu po
bjedu, stigli u gornji dio ljestvi
ce.

Evo svih rezultata u 8. kolu 
Lige: Tisno — Studio (Betina) 
2:1, Rudina (Tisno) — Hramina

11:2, Zablaće — Jezera 4:2, Le- 
šinari —Završinje 1:0. Zlak—Je
zera II 10:0 i Greenpeace — MD 
Siko 6:2.

Na ligaškoj ljestvici vrh drže 
debitanti. Rudina je bez poraza, 
ima 20 bodova, a prati je Zabla
će s tri osvojena boda manje. 
Završinje je izgubilo korak na
kon poraza od Lešinara.

Ove subote i nedjelje igraju 
se susreti 9. kola. Raspored je 
ovakav: u subotu će na megdan 
MD Siko — Zlak (od 14 sati) i Je
zera II — Završinje (15), a u ne
djelju Hranuna — Tisno (10), Je
zera — Rudina (11). Greenpea
ce — Studio (12) te Lešinari — 
Zablaće (14).

EdoJURAGA

GRAD ŠIBENIK
POVJERENSTVO ZA 

PROCJENU NABAVE * Snimio: Radovan GOGER
Na temelju članka 5. Zakona o nabavi ro

be i usluga i ustupanju radova (»Narodne no
vine« broj 142/97.), Povjerenstvo za provedbu 
nabave Grada Šibenika, raspisuje

JAVNO NADMETANJE

DRUGA LIGA ODBOJKAŠICA - SASTAV ŠIBENIKA PORAŽEN U DERBIJU OD SPLIĆANKI

SET imun, 1IU U DM! M
za ustupanje radova na uređenju ulice Put 

Vida u Šibeniku
1. Predmet ustupanja radova su naknadni i 

nepredviđeni radovi na uređenju ulice Put Vi
da u Šibeniku.

& Početak radova je odmah po sklapanju 
ugovora, a završetak radova u roku od 20 da
na.

3. Ponuditelji moraju dokazati sposobnost u 
skladu s člankom 6. Zakona o nabavi robe i 
usluga i ustupanju radova.

4. Uvid u projektnu dokumentaciju, kao i po
djela troškovnika obavljat će se u prostorijama 
Upravnog odjela za stambeno-komunalnu dje
latnost u Šibeniku, Ulica Petra Grubišića’ broj 1, 
telefon: 219-466.

5. Svaki ponuditelj može nuditi i mogućnost 
kreditiranja naručitelja.

6. Rok za dostavu ponuda je 8 dana od obja
ve u »Šibenskom listu«.

7. Ponude dostaviti neposredno naručitelju ili 
poštom preporučeno.

8. Ponude moraju biti dostavljene u zapeča
ćenoj omotnici s naznakom:

»PONUDA ZA UREĐENJE ULICE PUT VIDA - NE 
OTVARAJ« i nazivom i adresom ponuditelja kao 
i broj telefona ili faksa, adresirano na naručite
lja: Grad Šibenik, Trg Pavla Šubića I broj 2, 
22000 Šibenik.

9.0 mjestu, datumu i satu otvaranja ponuda 
svaki će ponuditelj biti naknadno obaviješten.

Zimski drugoligaški san 
odbojkašice Šibenika 
ipak će prespavati na 
drugome mjestu ljestvice. Po

slije šest pobjeda, na oprošta
ju s jesenskom polusezonom, 
dogodio im se prvi poraz 
Izgubile su 3:0 (15:13, 15:13, 
15:8) na gostovanju kod Splita 
1700 u susretu neporaženih 
sastava, koji je odlučivao o mi- 
ni-tituli. Gotovo je repriziran 
susret istih rivalki s kraja mi

SEMAFOR

Prijali Pepsi i Kandit
Sveti Nikola častio nogometaše s tri bo
da na jesenskome oproštaju od Šubićev- 
ca — Malonogometaši Croatije rasturili 
Pepsi Glamu — Košarkaši na »plus 28« 
protiv Osječana — Košarkašice pred ispa
danjem iz elite — Jug »ohladio« vaterpoli
ste Solarisa

NOGOMET, 16. kolo Prve li
ge: Šibenik — Slaven Belupo 
3:1 (0:0).

Stadion na Šubićevcu. Gle
datelja 1000. Sudac: Neven Ru- 
dić (Prigorje Brdovečko). Po
moćnici: Zlatko Petrac (Kravar- 

račune za vođu

nule sezone (samo su se su
parnice umjesto Split 1700 
zvale — Brda). Izjednačena pr
va dva seta i definitivni pad Ši- 
benčanki u trećemu. Ipak, u 
prošlome se ogledu igralo za 
titulu prvakinja, mogućnost 
ulaska u elitu, a ovoga puta 
svatko je imao svoje računice. 
Šibenke su stale — u jedan 
osvojeni set. Tako blizu, ali...

— U finiš prvoga seta ušli 
smo s lijepom prednošću, ima

sko) i Zdenko Petešić (Kutina). 
Delegat: Branko Kaptalan (Beli- 
šćek

ŠIBENIK: T. Bulat. Čeko, Gr- 
dić, Dražić, Antolić (od 46. Ivi
ca), Stanić (od 80. Marenzi), I. 
Bulat. Karabeg, Rendulić, Baku- 
la (od 57. Vuković), Popović. 
Trener: Rajko Magić.

1:0 Popović (68.), 2:0 Popo
vić (73. - 11 m), 3:0 Vuković 
(76.-11 m). 3:1 (78.). Žuti ka
rtoni: Dražić, Bakula, Karabeg.

LJESTVICA: 9. Šibenik 16 5 
2 9 22:33 17

17. kolo: Varteks — Šibenik 
u nedjelju 13. prosinca od 13 
sati u Varaždinu.

MALI NOGOMET, 7. kolo Pr
ve lige: Croatia Star Šport — Pe
psi Glama 6:1 (2:1).

Dvorana na Baldekinu. Gle
datelja 300. Suci: Josip Strunje 
(Split) i Suad Šoše (Metković). 
Delegat: Branko Kurtaj (Šibe
nik).

CROATIA: Mijić, I. Tomičić. 
Čulić, Alebić, Osibov 1, N. Tomi
čić 1, Mikas 2, Belamarić, Peri- 
ca-Cikojević 2. Trener: Hrvoje 
Kekez.

Žuti karton: Alebić.
LJESTVICA: 5. Croatia 7 4 1 

2 32:36 13
8. kolo: Sokoli — Croatia u 

Zagrebu.
KOŠARKA (M), 11. kolo 

A-1 lige: Šibenik — Kandit Olim- 
pija 100:72(54:32).

Dvorana na Baldekinu. Gle
datelja 600. Suci: Darko Busat- 
to (Split) i Siniša Herceg (Za
bok). Opunomoćenik HKS-a: Ni
no Tonković (Split). 

li napad za 14. poen, za set- 
loptu. Nismo uspjeli realizira
ti jer nam u tome trenutku ni
je bilo Plenče na mreži, a ona 
je naša glavna napadačica; te
ško tko od ostalih može odi
grati kvalitetno poput nje — 
kazivao nam je trener odboj
kašica Šibenika Stevo Bran- 
ković. Po njemu, ovaj rezultat 
još ne rješava prvenstvo, bit 
će teških utakmica: — Splićan
ke još moraju odigrati zaosta

ŠIBENIK: Huljev 15. Vanjak 
2, Kapov 15, Je. Šarin 22. De
ri ić. Jo, Šarin 2. Slavica, Cvjeti- 
čanin 14, Pivac 12, Radulović 
18. Trener: Anđelko Matov.

Šibenik — osobne pogreške: 
23, slobodnja bacanja: 15—24 
(63%), ukupan šut iz igre: 
37—52 (71%), šut za tri ooena: 
11—18 (61 %). trice: Je. Šarin 5, 
Huljev 3. Radulović 3.

LJESTVICA: 8. Šibenik 11 4 
7 758:789 15

12. kolo: Šibenik — Svjetlost 
Brod u subotu 12. prosinca u 
20 sati, dvorana na Baldekinu.

KOŠARKA (Ž), 15. kolo A-1 
lige: Šibenik — Šplićanka 63:75 
(28:34).

Dvorana na Baldekinu. Gle
datelja 150. Suci: Željko Žila- 
vec (Zadar) i. Valent Mihanović 
(Žrnovnica). Opunomoćenik 
HKS-a: Branimir Salajić (Šibe
nik).

ŠIBENIK: Ml. Vukičević 11. 
Čakić 17, Knežević. B. Vukiče
vić 2, Me. Vukičević, Nakić 7. 
M. Penđer 10, Matić, Roca 16, 
Zubak. Trener: Stipe Bralić.

Šibenik — slobodna baca
nja: 9-15 (60%). 

lu utakmicu u Kaštelima iz je
senskoga dijela, a u nastavku 
sezone i njih i nas čeka gosto
vanje, vrlo neugodno, u Du
brovniku, kod Cvijete Zuzo- 
rić.

Proljeće daje definitivne 
odgovore na sve upitnike. U 
ŽOK Šibenik jasno su postavi
li svoje ciljeve — »što više po
bjeda; nikakvo opterećivanje 
velikim dometima...«

BJ.

LJESTVICA: 7. Šibenik 15 3 
12 864:1064 18

16. kolo: Mursa — Šibenik u 
subotu 12. prosinca u Osijeku.

VATERPOLO. 5. kolo Prve li
ge: Solaris — Jug 5:10 (1:2. 1:2. 
2:3. 1:3).

Bazen hotel Ivan u Solarisu. 
Gledatelja 250. Suci: Zoran To- 
mić (Zagreb) i Luko Vuletić (Du
brovnik). Opunomoćenici 
HVS-a: NK - Željko Mladinić. 
US — Rikard Klemenčić (oba iz 
Splita).

SOLARIS: D. Brkić, Komadi
na 1, B. Tucak. Ra. Vrbičić. Špa- 
nja, Zeljak 1. Rončević 2. Zor- 
čić, Gligić. Vlahović 1, Bosnić. I. _ 
Tucak. Marelja, Junaković. Tre- 
nen Grgo Renje.

Solaris — obrane vratara: 7. 
obrana s igračem manje: 2-6 
(33%). obrana četveraca: 0-1. 
realizacija četveraca: 1-1 (Ron
čević). realizacija igrača više: 
2-6 (33%).

LJESTVICA: 6. Solaris 5 3 0 
2 47:47 6

6. kolo: Kvarner Express — 
Solaris u subotu 12. prosinca u ■ 
Rijeci, bazen pod balonom na 
Kantridi.



NOVE »LEONINE« 
MANEKENKE

Modna agencija »Leona« nastavlja s tradicional
nim audicijama za besplatne dvomjesečne te
čajeve za manekenke i fotomodele. Ovih dana 

u prostorijama »Leone« u Krešimirovu domu okupilo se 
40 djevojaka, od kojih je ocjenjivački sud — u kojemu je 
bila i Olivera Slavica, izabrao buduće »Leonine« mane
kenke. Ocjene svojih budućih kolegica dao je i drugi ži
ri, sastavljen od dvanaest sadašnjih manekenki pozna
te šibenske modne agencije. Navršava se devet godina 
otkako »Leona« dva puta godišnje priređuje besplatne 
dvomjesečne tečajeve za manekene i do danas je tu 
»školu« pohađalo gotovo 400 šibenskih srednjoškolki. 
Modna agencija »Leona« u završnim je pripremama za 
tradicionalni novogodišnji »Modefest« koji će se održati 
17. prosinca u Gradskoj vijećnici. B.P.

PREDSTAVUENA NOVE ŠIBENSKE
UŠETA KANDIDATKINJE

p rojekt pod nazivom »Veseli 
Božić šibenske djece« pred
stavljen je šibenskoj javno-

MISS DALMACIJE ZA MISS SVIJETA

At.»VESELI BOZIC Još četiri šibenske djevojke jurišaju na pri
mamljivo natjecanje Miss Universe za 
Miss Universe Hrvatske čije je finale za
kazano u Zagrebu, 27. ožujka 1999 To su Dija

na Belak,. Željka Rašić, Đurđica Mijat i Sanja 
Raičković, koje je na nedavnom castingu u Ca- 
dena rock caffeu odabrao ocjenjivački sud i 
dao im je pravo sudjelovanja na generalnom 
castingu za izbor Miss Universe Dalmacije, ko
ji će se održati 23. siječnja .1999. u HNK Split. 
Sudeći po zaletu Šibenčanki na natjecanjima 
ljepote, neku od njih sigurno ćemo vidjeti i na 
zagrebačkom finalu u ožujku.

sti, a riječ je o kaseti na kojoj je sni
mljeno deset božičnih pjesama u 
modernijoj obradi. Pjesme izvode 
šibenska djeca, inače pjevači iz 
zborova »Cvrčak« i »Zdravo male
ni«, te djeca iz glazbene radionice 
»Pokaži što znaš«. Producent i au
tor aranžmana je Darko Kalbgje-

ra, promotor je Šibensko kazali
šte, a pokrovitelj cijelog projekta 
Šibensko-kninska županija. Na 
konferenciji za novinare održa
noj tim povodom najavljen je i 
koncert koji će biti održan u kinu 
Odeon u srijedu, 16. prosinca.

M.L.
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